
A szervezet a Nemzeti Gazdasági
és Társadalmi Tanács (NGTT)
mellett a szûken vett verseny-
szférát közvetlenül érintõ gazda-
sági tárgyú kormányzati dönté-
sek elõkészítésében közremûkö-
dõ háromoldalú konzultatív, ja-
vaslattevõ és véleményezõ fórum
lesz.

Az ünnepélyes aláírás alkalmá-
val Czomba Sándor, a foglalkozta-
tásért felelõs államtitkár kiemelte:
a Versenyszféra és a Kormány Ál-
landó Konzultációs Fórumának
(VKF) létrehozása minden konkrét
helyi érdek felett helyezkedik el. A
versenyszféra országos munka-
adói és munkavállalói érdekképvi-
seleti szervei és szövetségei, vala-
mint a kormány a gazdasági növe-
kedés elõsegítése, a versenyképes-
ség javítása, az üzleti környezet
fejlesztése, valamint a társadalmi
párbeszéd versenyszférán belüli
erõsítése érdekében hozta létre a
konzultációs fórumot.

Gaskó István, a LIGA Szakszer-
vezetek elnöke rámutatott arra,

hogy a NGTT-ben a kormány meg-
figyelõként, míg a most létrejött
fórum munkájában egyeztetõ
partnerként van jelen. A LIGA el-
nöke hangsúlyozta, úgy látják,
hogy a  kormány társadalmi pár-
beszéd készsége egyre erõtelje-
sebb, kikéri a társadalmi és szoci-
ális partnerek véleményét. Ki-
emelte: valamennyi munkavállaló
képviselve lesz a fórumon, és az
itt születõ megállapodások érdeke-
iket szolgálják.

Zs. Szõke Zoltán, az ÁFEOSZ-
Coop Szövetség elnöke az aláíró
munkaadói szervezetek képvisele-
tében elmondta: meggyõzõdésük,
hogy egy sikeres ország alapja a
sikeresen mûködõ gazdaság, és
ebben mindenkinek megvan a ma-
ga feladata. Hangsúlyozta: a sike-
res gazdaságfejlesztéshez a mun-
kaadók a mögöttük álló szakértel-
mükkel kívánnak hozzájárulni.
Kiemelte, hogy az ÁFEOSZ tagja a
kisvállalkozói munkaadói szerve-
zeteket, így az IPOSZ-t, OKISZ-t és
KISOSZ-t is tömörítõ KÉSZ szerve-

zetnek, így velük egyeztetve kí-
vánnak a fórum munkájában részt
venni.

Czomba Sándor elmondta to-
vábbá, hogy ezek a szervezetek
döntõ többségében lefedik az
érintett érdekképviseleteket. Már
eddig is több konkrét ügyben, pél-
dául a bérkompenzáció, a szak-
képzés, illetve a felnõttképzés
ügyében  több egyeztetés történt
ezekkel a szervezetekkel.

(liganet.hu nyomán)

Flottul zajlott a
LIGA-kongresszus
A LIGA Szakszervezetek rendkívüli
kongresszuson négy témakört tár-
gyaltak meg és fogadtak el, köztük a
2012. évi költségvetést.

3. oldal

Szövetségi 
vezetõségi ülés

Az EVDSZ szövetségi vezetõségi
ülést tart március 22-én Budapesten.
A tervek szerint kilenc napirendi
pontot tárgyalnak meg.
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kai Múzeumot.
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események

10-11. oldal

Nyomok
a hóban
A sítalálkozók 
eseményeirõl
10-11. oldal

Búcsúz-
tatták
a telet

9. oldal

EGYESÜLT
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Köszöntelek titeket nõnap alkalmából! 
Szépek és kedvesek vagytok…

Nõnapi riportunk az 5. oldalon olvasható

EEGGYYEENNLLÕÕ  BBÉÉRREEZZÉÉSS  NNAAPPJJAA
Az Európai Bizottság elkötelezte magát a nemek közötti bérszaka-
dék felszámolása mellett és 2010 szeptemberében átfogó stratégiát
adott ki a nemek közötti egyenlõségrõl. Az Egyenlõ Bérezés Napja
- mely a bérszakadékot kívánja tudatosítani - idén is a március 8-i
nemzetközi nõnap elõtt került megrendezésre.

A nõk a férfiakéhoz hasonló, vagy éppen jobb szakképesítéssel
rendelkeznek, ám képességeiket gyakran nem értékelik úgy, mint
a férfiakét, és munkahelyi elõrehaladásuk lassabb. Ennek eredmé-
nyeként az Európai Unióban 17% az átlagos különbség a férfiak és
a nõk fizetése között.

A LIGA Szakszervezetek
elnöke, Gaskó István a
forró drót kérdésére,
amely arra vonatkozott,
hogy változik-e a szak-
szervezet politikája, miu-
tán a kormánnyal megál-
lapodást kötöttek, így vá-
laszolt:

– Egyáltalán nem. Tovább-
ra is határozottan és kemé-
nyen fellépünk a munka-
vállalók érdekeinek és jo-
gainak védelme érdeké-
ben. Bár úgy tûnik, hogy
most „lábhoz tettük a fegy-
vert”. A tárgyalások a kü-
lönbözõ szinteken folyama-
tosak. Napirenden tartunk
több, korábban általunk
élesen bírált rendelkezése-
ket, törvényeket. A konzul-
tációs fórumra visszük az
egykulcsos személyi jöve-
delemadó módosításának
kérdését, a nyugdíjrend-
szer átalakítását, a fegyve-
res és rendvédelmi dolgo-
zók helyzetének javítását,
többek között.

MMEEGGAALLAAKKUULLTT
a konzultációs fórum
Aláírták a megállapodást a versenyszféra és a kormány konzultációs

fórumának létrehozásáról február 22-én

A Versenyszféra és a Kormány Állandó Konzul-
tációs Fórumának (VKF) tagjai: Magyarország
Kormánya, a LIGA Szakszervezetek, a Magyar
Szakszervezetek Országos Szövetsége
(MSzOSz), a Munkástanácsok Országos Szövet-
sége, az ÁFEOSZ-Coop Szövetség, a Munka-
adók és Gyáriparosok Országos Szövetsége,
valamint a Vállalkozók és Munkáltatók Orszá-
gos Szövetsége.

A VKF legfõbb konzultációs fóruma a testületi ülés, mely-
re szükség szerint, de naptári félévenként legalább egy al-
kalommal kerül sor. Tagjai a miniszterelnök, a foglalkoz-
tatáspolitikáért felelõs államtitkár, a szakszervezeti szer-
vezetek létesítõ okirata szerinti vezetõje, a munkáltatói
szervezetek létesítõ okirata szerinti vezetõje, valamint a
Monitoring Bizottság vezetõje. A Monitoring Bizottság a
testületi ülés munkáját segíti állandó bizottságként.

A megállapodást a VKF lét-
rehozásáról és ügyrendjé-
nek megállapításáról
Czomba Sándor foglalkoz-
tatáspolitikáért felelõs ál-
lamtitkár, Dávid Ferenc, a
Vállalkozók és Munkáltatók
Országos Szövetsége fõtit-
kára, Rolek Ferenc, a Mun-
kaadók és Gyáriparosok Or-
szágos Szövetsége alelnöke,
Zs. Szõke Zoltán, az
ÁFEOSZ-Coop Szövetség el-
nöke, Gaskó István, a Liga
Szakszervezetek elnöke,
Palkovics Imre, a Munkás-
tanácsok elnöke és Pataky
Péter, az MSZOSZ elnöke ír-
ták alá.

Megállapodás a 2. oldalon

MMeegg jjeelleenntt::



CSOPORTOS LÉTSZÁMLEÉPÍTÉS
Az AES Tisza Erõmû Kft. Szakszervezeti titkárának tájékoztatá-
sa szerint a társaság 2012 áprilisában csoportos létszámleépítést
hajt végre. A leépítés az AES Tisza Erõmû Kft. Szakszervezet tel-
jes tagságát érinti.

KSH-ADATOK
A Központi Statisztikai Hivatal (KSH) tájékoztatója szerint az
elõzetes adatoknak megfelelõen 1,4 százalékkal nõtt Magyaror-
szág bruttó hazai terméke 2011. negyedik negyedévében az elõ-
zõ év azonos idõszakához képest. Az egész évet tekintve a bõ-
vülés mértéke 1,7 százalékot tett ki. A legnagyobb növekedést a
mezõgazdaság érte el, a szektor 0,9 százalékkal járult hozzá a
gazdaság bõvüléséhez, míg az ipari mutató 0,8 százalék.  Kül-
kereskedelmi mérlegben, 2011-ben a kivitel volumene 10,2 szá-
zalékkal, a behozatal 6,9 százalékkal növekedett a 2010-es ada-
tokhoz képest. A háztartások fogyasztási kiadásai 0,1%-kal
emelkedtek.

NEMZETKÖZI ELISMERÉS
Az ENSZ Statisztikai Bizottsága a 2012. február 28-án, New
Yorkban kezdõdött éves ülésén - Katherine K. Wallman, az Egye-
sült Államok Elnöki Hivatala fõstatisztikusának javaslata alapján
- Vukovich Gabriellát, a Központi Statisztikai Hivatal elnökét két
évre elnökévé választotta. Az ENSZ Statisztikai Bizottsága a vi-
lágszervezet Gazdasági és Szociális Tanácsának (ECOSOC) egyik
funkcionális testülete és a nemzetközi statisztikai tevékenységek
terén a Bizottság a legfõbb döntéshozó szerv.

300 000. ÜGYFÉL
Cegléden, március 9-én köszöntötte a kormányablakok 300 ez-
redik ügyfelét a területi közigazgatásért felelõs államtitkár. Szabó
Erika elmondta, hihetetlenül magas, 98 százalékos a kormányab-
lakok ügyfeleinek elégedettsége. 
A kezdetekkor országszerte a megnyílt 29 kormányablak a követ-
kezõ év végéig 300-ra duzzad majd, ahol akár több ezer ügyfaj-
tát intézhetnek az állampolgárok. A hivatalok reggel 8 órától es-
te 8 óráig tartanak nyitva.

AKTÍV IDÕSÖDÉS ÉVE
Március 5-én rendezték meg Budapesten az Aktív idõsödés és
nemzedékek közötti szolidaritás európai éve 2012 címû konfe-
renciát, amelyen az idõsödõ társadalom kihívásairól és a nemze-
dékek együttmûködésének lehetõségeirõl is beszélt Réthelyi
Miklós nemzeti erõforrás miniszter, Andor László, az Európai Bi-
zottság biztosa, valamint Soltész Miklós szociális államtitkár. 
Réthelyi Miklós emlékeztetett arra, hogy az Európai Unió minden
évben kiválaszt egy témát, mely az európai állampolgárok szem-
pontjából fontos. 2012. az aktív idõsödés éve lett. - A hangsúlyt a
problémák megelõzésére kell helyezni, az idõsek lehetõségeit pe-
dig a társadalomban való aktív részvétellel is növelni kell. A cél,
hogy az idõsebb nõk és férfiak lehetõségeket kapjanak a munka-
erõpiacon, ezzel pedig megéljenek egy teljesebb életet - emelte ki
beszédében a miniszter.
Andor László emlékeztetett, hogy egész Európában kihívást je-
lent a demográfiai változás, Soltész Miklós pedig bevezetõjében
az Alaptörvény fiatalokra vonatkozó részét idézte, mely a köte-
lességek között említi az idõs szülõkrõl való gondoskodást. Az
egyes orgánumokban megjelentekkel kapcsolatban pedig leszö-
gezte, megõrzik a nyugdíjak reálértékét, ahogyan ezt tették eddig
is. A kafetéria-rendszer átalakítását érintõ kritikákra az államtit-
kár úgy válaszolt, hogy az abból származó bevételt teljes egészé-
ben visszaforgatják és a rászorulhatók üdülhetnek belõle.

2. OLDAL
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„… egyedüli fegyelmezett
alakulat a Vécseyé…” A for-
radalmat követõ szabadság-
harc idején, 1849-ben írták
e jellemzést Vécsey Károly
tábornok egységérõl. 

Az V. Délvidéki Hadtest veze-
tésének körében zavar tá-
madt, mikor a bécsi udvar
színt vallott és nyíltan támo-
gatta a magyarok ellen is fellé-
põ, hirtelen megalakított
„Szerb Vajdaságot". Az ad-
dig, a szerb zavargások leve-
résére kiküldött hadtestben
bizonytalanság uralkodott el.
Ezért mikor Bécsbõl a hûség-
re szólító parancs megérke-
zett, Vécsey, a cs. és kir. tiszt
„nem mondta fel a szolgála-
tot” a magyar kormánynak és
ellenáll a korábbi hadtestpa-
rancsnoknak, aki Vécsey tá-
bornokká való kinevezését is
elutasítja. Beszédet mond az
összehívott tiszteknek és a le-
génységnek. Emlékezteti õket

végveszélybe került hazájuk
iránti kötelességükre.

Így az Alsódunai Hadtest új
tábornoka határozottan kitart
a magyar ügy mellett és nem
hagyja el azt soha. A szolnoki
csata egyik hõse egykori tár-
sai ellen is harcol, de vérbeli
parancsnokként vigyázza sa-
ját katonái ellátását. 

Vécsey Károly az 1848-
1849-es szabadságharc tábor-
noka törte a magyart. Tolmá-
csot tartott maga mellett,
hogy az újsághíreket és kato-
nai parancsokat pontosan ért-
se. A harcok folyamán soha
nem vette le a cs. és kir.
egyenruháját, ebben vezé-
nyelte a pirossapkás honvéde-
ket Arad és Temesvár alatt.

A tábornok nem értett a po-
litikához, de katonái között
fegyelmet és rendet tartott,
óvta õket, a zsoldról és élelem-
rõl mindig pontosan gondos-
kodott. Mikor biztosan lát-
szott a túlerõ, a fegyverletétel

mellett döntött, mert így látta
biztosítani katonái életét. A
katonák mindvégig remélték a
kegyelmet a fegyverletétel
pontjainak elfogadása után.
Ám a megtorlás kegyetlen
volt, az új uralkodó semmis-
nek tartotta a szentesített tör-
vényeket. Az elõre elrendelt
parancs szerint Vécsey Ká-
roly volt az utolsó az akasztás-
nál. Habsburghû apja és ro-
konsága elfordult tõle és sem-
mit sem tett megmentéséért. 

Az 1848-1849-es forrada-
lom és szabadságharc soha el
nem feledett katonája Vécsey
Károly, ki mindvégig kitartott
a magyar haza mellett. A gróf,
a cs. és kir. kamarás, gazdag
fõúr nagy jellem, igazi katona
volt.

Március 15., nemzeti ünnepünk

Hûség, bátorság, hazaszeretet

Egykori Vécsey Károly-kastély, ma múzeum és könyvtár. Solt város õrzi és ápolja az
1848-49-es szabadságharc hõsének emlékét

A versenyszféra jelen megállapodás szerinti országos munkaadói és
munkavállalói érdekképviseleti szervezetei, illetve érdekképviseleti
szövetségei, valamint a Kormány
- az érdekképviseletek és a kormányzati szervek közötti együttmû-

ködés erõsítése, 
- a gazdasági növekedés elõsegítése, 
- a versenyképesség javítása,
- az üzleti környezet fejlesztése, valamint
- a társadalmi párbeszéd versenyszférán belüli erõsítése 
érdekében megállapodnak abban, hogy létrehozzák a Versenyszféra
és a Kormány Állandó Konzultációs Fórumát (a továbbiakban: VKF),
amelynek ügyrendjét az alábbiak szerint állapítják meg:

1. A VKF a versenyszférát közvetlenül érintõ gazdasági tárgyú kormány-
zati döntések elõkészítésében közremûködõ háromoldalú konzultatív,
véleményezõ és javaslattevõ fórum. A VKF szervezeti keretet biztosít a
versenyszféra országos munkaadói, illetve munkavállalói szereplõinek,
valamint a Kormánynak, hogy rendszeres egyeztetéseket folytassanak a
munkabéke megõrzése érdekében. A VKF tevékenysége a Nemzeti Gaz-
dasági és Társadalmi Tanács feladat- és hatáskörét nem érinti.

2. A VKF célja a versenyszféra munkavállalói, munkáltatói érdekképvi-
seleteinek és a Kormány szándékainak egyeztetése, megállapodások ki-
alakítása, információk cseréje és szabályozási javaslatok megtárgyalása.

3. A 2. pont szerinti célok megvalósítása érdekében a VKF tagjai kon-
zultálnak és egyeztetnek

a) a versenyszférát érintõ foglalkoztatáspolitikai, munkaerõ-piaci
és a jövedelmek alakulásával kapcsolatos kormányzati szabá-
lyozási koncepciókról, ideértve az adó- és járulékrendszer át-
alakításával kapcsolatos kérdéseket is,

b) a versenyszféra munkavállalóinak jövedelmét befolyásoló ter-
vezett kormányzati intézkedésekrõl (kötelezõ legkisebb mun-
kabér, garantált bérminimum, bérajánlás),

c) a munkajogi, szakképzési, munkavédelmi és munkaügyi ellen-
õrzési jogszabályok tervezeteirõl,

d) a munkaügyi kapcsolatok rendszerérõl,
e) a munkavégzéshez kapcsolódó, illetve munkavégzés alapján

járó pénzbeli ellátásokra (álláskeresési támogatások, társada-
lombiztosítás, nyugdíjrendszer) vonatkozó jogszabályok terve-
zeteirõl és a tervezett kormányzati intézkedésekrõl,

f) a vállalkozások alapítását, mûködését és megszûnését érintõ
jogszabályok tervezeteirõl,

g) minden olyan egyéb, a versenyszféra munkaadóinak és munkavál-
lalóinak gazdasági vagy szociális helyzetét közvetlenül érintõ kér-
désekrõl, amelynek megtárgyalását a tagok szükségesnek tarják.

4. A VKF tagjai:
a) Magyarország Kormánya
b) Független Szakszervezetek Demokratikus Ligája (LIGA

Szakszervezetek)
c) Magyar Szakszervezetek Országos Szövetsége (MSZOSZ)
d) Munkástanácsok Országos Szövetsége
e) Általános Fogyasztási Szövetkezetek és Kereskedelmi Társasá-

gok Országos Szövetsége (ÁFEOSZ-Coop Szövetség, KÉSZ)
f) Munkaadók és Gyáriparosok Országos Szövetsége (MGYOSZ)
g) Vállalkozók és Munkáltatók Országos Szövetsége (VOSZ).

5. A VKF legfõbb konzultációs fóruma a testületi ülés. Testületi ülésre szük-
ség szerint, de naptári félévenként legalább egy alkalommal kerül sor. A tes-
tületi ülés nem nyilvános. A testületi ülés a napirendjére kerülõ ügyekben

a) konzultációt folytat,
b) véleményt nyilvánít,
c) konszenzussal ajánlásokat fogad el,
d) a tárgyalások eredményeként - valamennyi tag egyetértése ese-

tén - megállapodást köt.
6. A testületi ülés tagjai:

a) a miniszterelnök,

b) a foglalkoztatáspolitikáért felelõs államtitkár,
c) a szakszervezeti szervezetek létesítõ okirat szerinti vezetõje

(elnök vagy helyettese),
d) a munkáltatói szervezetek létesítõ okirat szerinti vezetõje (el-

nök vagy helyettese),
e) a Monitoring Bizottság vezetõje.

7. A testületi ülés munkáját állandó bizottságként a Monitoring Bizott-
ság és meghatározott feladattal megbízott eseti szakmai bizottságok
segítik. További állandó bizottság létrehozásáról a testületi ülés, eseti
szakmai bizottság létrehozásáról a Monitoring Bizottság dönt. A Mo-
nitoring Bizottság vezetõje a foglalkoztatáspolitikáért felelõs államtit-
kár, tagjai az adóügyekért felelõs helyettes államtitkár, a költségvetés-
ért felelõs helyettes államtitkár, továbbá a szakszervezeti és munka-
adói szervezetek egy-egy képviselõje és a meghívott szakértõk.

8. A Monitoring Bizottság ülését szükség szerint, de legalább kétha-
vonként a Monitoring Bizottság vezetõje hívja össze. A Monitoring
Bizottságot össze kell hívni, ha azt legalább négy tag közösen kezde-
ményezi. A Monitoring Bizottság a féléves munkatervét - a tagok ja-
vaslatait figyelembe véve - maga alakítja ki.

9. A Monitoring Bizottság feladata:
a) a testületi ülések elõkészítése,
b) a testületi ülés által meghatározott feladatok végrehajtása,
c) szabályozási javaslatok kidolgozása és szakmapolitikai megvitatása,
d) állásfoglalások, ajánlások, módszertani anyagok, megállapodá-

sok elõkészítése,
e) a jogszabályok jogalkalmazási tapasztalatainak elemzése, az

ezzel kapcsolatos javaslatok megfogalmazása,
f) a jogszabályok utólagos hatásvizsgálata és gyakorlati alkalma-

zásának nyomon követése,
g) jelentések készítése,
h) a szakmai bizottságok munkájának szervezése, irányítása és

ellenõrzése.

10. A Kormány a VKF szakszervezeti és munkáltatói tagjai részére
hatástanulmányok, statisztikai felmérések elkészítése, szakmai tájé-
koztató tevékenység szervezése, illetve a szakértõknek a Monitoring
Bizottság és az eseti szakmai bizottságok munkájában való hatékony
részvétele érdekében, a fórum mûködtetéséhez és tevékenységéhez
pénzügyi forrást biztosíthat.

11. Jelen megállapodás az aláírásával lép hatályba.

Budapest, 2012. február 22.

Magyarország Kormánya
képviseletében: Dr. Czomba Sándor államtitkár

Független Szakszervezetek Demokratikus Ligája
képviseletében: Gaskó István elnök

Magyar Szakszervezetek Országos Szövetsége
képviseletében: Pataky Péter elnök

Munkástanácsok Országos Szövetsége
képviseletében: Palkovics Imre elnök

Általános Fogyasztási Szövetkezetek és Kereskedelmi Társaságok
Országos Szövetsége (ÁFEOSZ-Coop Szövetség, KÉSZ)

képviseletében: Dr. Zs. Szõke Zoltán elnök

Munkaadók és Gyáriparosok Országos Szövetsége
képviseletében: Dr. Rolek Ferenc alelnök

Vállalkozók és Munkáltatók Országos Szövetsége
képviseletében: Dr. Dávid Ferenc fõtitkár

MEGÁLLAPODÁS
a Versenyszféra és a Kormány Állandó Konzultációs Fórumának létrehozásáról

és ügyrendjének megállapításáról
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E gondolatok jegyében nyitotta meg
Gaskó István, a LIGA Szakszervezetek
elnöke a XIV. - rendkívüli - kongresz-
szust Budapesten, a LIGA székházban
2012. március 12-én. - Nagyon nehéz
évet zártunk, de felkutatjuk és igénybe

vesszük a lehetséges összes eszköztárat,
hogy kilábaljunk a néha áldatlan állapot-
nak tûnõ helyzetbõl - mondta az elnök.

A kongresszus résztvevõi már koráb-
ban megkapták a tárgyalandó témák írá-
sos anyagait, a  2011. évi elnökségi és

gazdasági - szöveges és számszaki - be-
számolót, a LIGA 2012. évi központi
költségvetésének tervezetét, valamint az
alapszabály módosító javaslatot. A hoz-
zászólások, vélemények és javaslatok el-
hangzása elõtt  az írásos anyagokhoz
szóbeli kiegészítést tett Horváth Lajos
ügyvezetõ alelnök és Hangonyi Zoltán
gazdasági alelnök. A gazdasági alelnök
elmondta, hogy a központ már tavaly je-
lentõs megszorításokat vezetett be,
mind tárgyi, mind személyi kiadások te-
rén. A számvizsgáló bizottság vezetõje
ismertette véleményüket a gazdálkodás-
ról, amelyet egyhangúlag  elfogadtak.
Igaz, hogy a LIGA bevételei az elmúlt év-

ben jelentõsen csökkentek, de reális op-
timizmussal a tagdíjbevételeibõl és a pá-
lyázatokból sikerrel menedzselhetõ a
2012-es év. Az elõzõ évrõl szóló beszá-
molót, az ez évi költségvetést és az alap-
szabály módosítását a kongresszus elfo-
gadta.

Az alapszabály módosításának értel-
mében két fõvel csökkent az elnökség
létszáma, és meghatározásra került a
2012. évi tagdíj is. Több átmeneti rendel-
kezést törölt a kongresszus az alapsza-
bályból, amelyek már érvényüket vesz-
tették. Teljes körû alapszabály módosí-
tásra csak a jövõ õszi „rendes” kong-
resszuson kerül sor.

A kongresszuson Pongó Géza, a LIGA
Szakszervezetek közszolgálati társelnö-
ke, a Független Rendõr Szakszervezet
(FRSZ) elnöke a már közreadott tájékoz-
tatóját megerõsítve számolt be a köz-

szférában mûködõ szakszervezetek, el-
sõsorban a fegyveres és rendvédelmisek
helyzetérõl. A hozzászólások után a
rendkívüli kongresszus határozatot fo-
gadott el:

A LIGA Szakszervezetek elfogadha-
tatlannak tartja, hogy a közszférát sza-
bályozó törvények nem teszik lehetõvé a
szakszervezetek mûködését, és mindent
elkövet annak érdekében, hogy esély-
egyenlõség legyen a szakszervezeti
mozgalomban, így a közszférában mû-
ködõ szakszervezetek is a versenyszfé-
rában meglévõ feltételek szerint dolgoz-
hassanak. A LIGA Szakszervezetek kö-
veteli a kormányzattól, hogy tegye meg a
szükséges lépéseket a diszkrimináció-
mentes szakszervezeti jogok visszaállí-
tása, a szervezkedési szabadság akadály-
mentes biztosítása érdekében. 

- fábián -

– A stratégia pedig vízió nél-
kül rémálom - jelentette ki
Mario David, a svájci villa-
mosenergia-ipari érdekképvi-
seleti szövetség, a VPE képvi-
selõje azon a konferencián,
melynek témája a Tervezhetõ
jövõ az energiapolitikában
volt. A Budapesten, március 8-
9-én tartott plénum elsõsor-
ban a Bánya-, Energia- és Ipa-
ri Dolgozók Szakszervezete
(BDSZ) és a VPE által kezde-
ményezett projekt fontos állo-
mása. A svájci-magyar érdek-
védelmi szervezetek által foly-
tatott tapasztalatcsere-prog-
ram az európai energiapoliti-
ka és foglalkoztatáspolitikai
változások összefüggésében
úgy jött létre, hogy azt az alpe-
si ország kormányszervei is
támogatták, illetve a konferen-
cián képviseltette magát több
hazai kormánytisztviselõ és
országgyûlési képviselõ, vala-
mint az energiaipari társasá-
gok munkaadói képviselõi is. 

A svájci képviselõ mondata az
olyan energiapolitikára és gazdasá-

gi szerkezetátalakítási folyamatokra
vonatkozott, melyek nem veszik fi-
gyelembe az egyes országok adott-
ságait, az európai energiaügyi ösz-
szefüggéseket és lehetõségeket. A
divat diktál, a gázüzletág importok-
ból virágzik, annak ellenére, hogy
még elég nagy mennyiségû fosszilis
energiahordozó van Európában ki-
használatlanul. Mindezt tetõzi,
hogy a hagyományos üzemek be-
zárásával több ezer munkahely
szûnik meg - hazánkban különös
tekintettel a Márkushegyi Bánya-
üzem tervezett bezárására, illetve a
Mátrai Erõmûben leállított projekt-
re vonatkozóan.

A konferenciát Rabi Ferenc, a
BDSZ és az EMCEF Szociális Párbe-
széd Bizottságának az elnöke nyi-
totta meg és átadta svájci szakszer-
vezeti kollégájának a projektemblé-
mával díszített emléktáblát, majd
tájékoztatott a vitaelõkészítõ tár-
gyalásokról, melyek Zürichben zaj-
lottak. A program célja, hogy a szo-
ciális partnerek, a munkaadói szer-
vezetek és a kormányoldalak is be-
kapcsolódjanak egy olyan energia-
politika létrehozásába, mely terve-
zett, a résztvevõk számára nem

okoz károkat, kihasználja az euró-
pai adottságokat az energiatermelés
terén. – Olyan energiamixet kell ter-
veznünk a jövõre nézve, mely fenn-
tartható, biztonságos, a munkahe-
lyeket és szociális ellátást nem ve-
szélyezteti. A kutatások azt vetítik
elõre, hogy igenis lehetséges kör-
nyezetbarát módon szénbányásza-
tot folytatni, mely kiveheti a részét a
jövõ villamosenergia-termelésébõl.
Példának említhetem Németorszá-
got, ahol növekedett a szénkiterme-
lésre alapuló energiatermelés az el-
múlt években és a gázfelhasználás-
sal is számol a nyugat-európai or-
szág, de ehhez gázvezetéket is létre-

hoz. Az európai út hasonlatossá te-
hetõ a világban végbemenõ folya-
matokhoz,  az Újvilágban is nõtt a
szénkitermelés. Remélem, jelen
konferencia ad tapasztalatokat az
elmondottakra nézve  és a területfej-
lesztési politika lehetõségeit is átte-
kinthetjük - mondta Rabi Ferenc,
majd felkérte a svájci munkavállalói
képviselõket, tájékoztassanak a
svájci stratégiaalkotásról a szerke-
zetátalakítás terén.

– Az energiatermelés és a bányá-
szat szorosan összefüggnek. A
hosszú távú elõretervezésnél min-
dig az a célunk, hogy megvalósulja-
nak az üzemidõ-hosszabbítások,

elkerülve a bezárásokat az átképzés
kényszerével, hiszen az munka-
hely-leépítést jelent. A nemzetek
önállóan döntenek, de Európa ré-
szei vagyunk, nem szigetelõdhe-
tünk el egymástól - jelentette ki
Bernd Frieg, az Európai Villamos-
energia-ipari Ágazati Párbeszéd Bi-
zottságának elnöke, majd Mario
David tartott elõadást Svájc energia-
politikájáról. Közben pódiumbe-
szélgetésre került sor, mely során
elhangzott, hogy Magyarország kö-
vetkezõ évtizedeiben 3-4000 MW
villamosenergia-hiány jelentkezik
majd, melynek kielégítése csak elõ-
re tervezett, ésszerû megoldások
mellett lehetséges. 

A konferencián sor került az ed-
dig Európában végbement energia-
ipari szerkezetátalakítások folya-
matának bemutatására, több pél-
dán keresztül. Ennek érdekében
egy kiadvány látott napvilágot az
Európai Bizottság által támogatott
Progress projekt keretében - Kösz
fõnök! címmel, mely az európai
munkavállalók egészségi állapotát
veszélyeztetõ tényezõket emeli ki a
változások tükrében. A kiadvány
igen rendhagyó módon képregény

formájában mutatja be a folyamato-
kat, írók és képzõmûvészek tollá-
ból.

A konferencia második felében a
lehetséges megoldások felvázolásá-
ra került sor az európai és hazai
energiapolitikában javasolható ter-
vekhez, Svájc példája nyomán. Az
energiapolitikában tervezhetõ jövõt
illetõen a résztvevõk megvizsgálták
az elkövetkezendõ energiaipari vál-
tozásokat és azok foglalkoztatáspo-
litikai hatásait. Az aktualitásokról,
következtetésekrõl végül sajtótájé-
koztató hangzott el, melyben a kon-
ferencia megerõsítette a résztvevõk
szándékait és céljait: Az energiapo-
litikai változások erõsítik a szociális
partnerek összefogását, a munka-
vállalók érdekében ágazati szinten
szükséges a megelõzõ mechaniz-
musok kiépítése, továbbá az euró-
pai nyilvánosság figyelmének felhí-
vása a kontinensen végbemenõ
energiapolitika változásaira, me-
lyek nagy hatással vannak a foglal-
koztatáspolitikára is.

A svájci-magyar projekt folytató-
dik a kölcsönös párbeszéddel és út-
kereséssel, a döntéshozók bevoná-
sával. Lóczy E.

VITÁL a VITAMINNAL!!!
Egészségnapok a Hotel Panorámában 2012-ben

Válassza 3-7 éjszakás ajánlatunkat, melynek keretében a szál-
lodában szakorvos közremûködésével személyes egészségterv
készül és a csomagajánlat 70%-a Vitamin kártyával fizethetõ!

„Fõ az egészség” 3 éjszakás alapcsomag 
Ára: 28.600.- Ft/fõ/3 éjszaka, ebbõl VITAMIN
kártyával fizethetõ 20.000.- Ft

A csomag idõtartama hosszabbítható!
+ Idegenforgalmi adó 380.- Ft/fõ/éj

Az alapcsomag tartalma:

1. Szakorvosi vizsgálat és konzultáció,
2. nyugalmi EKG,
3. BMI, polzoxymetria (oxigénszaturáció-mérés).

● bõséges büféasztalos reggeli és
● széles választékú büfévacsora egészségmegõrzõ éte-

lekkel és italokkal,
● az uszoda - élményfürdõ, szaunák, infrakabin, 
● a gõzkabin korlátlan használata,
● fürdõköpeny bekészítés,
● kardiofitness gépekkel felszerelt fitnessterem,
● a széf és a belsõ parkoló használata.

„Fõ az egészség” 7 éjszakás XXL csomag
Ára: 63.000.- Ft/fõ/7 éjszaka, + idegenforgalmi adó,
ebbõl VITAMIN kártyával fizethetõ 45.000.- Ft 

Az XXL csomag tartalma: az alapcsomag kibõvítve
rizikófaktor szûréssel (vércukor, szérum koleszterin,

húgysav, vizeletvizsgálat)
+ félnapos kerékpár használat

Használja ki VITAMIN egészségpénztári kártyáját,
szeretettel várjuk jelentkezésüket!

Hotel***+ Panoráma 
H-8313 Balatongyörök Petõfi u.5. 

Tel./fax : 83-349-524, 30/552-1632
www.hotelpanorama.hu E-mail: info@hotelpanorama.hu

„A vízió stratégia nélkül csak álom”

Hangonyi Zoltán, Horváth Lajos, Gaskó István, Gál Rezsõ

Értékelték az elmúlt évet, 
meghatározták a jövõ feladatait

A LIGA rendkívüli  kongresszusáról

Az EVDSZ-tõl is részt vettek
a kongresszuson

A Hotel***+ Panoráma Balatongyörökön
a kedvezményes MVM árak mellett (8000.- Ft/fõ/éj félpanziós ellátással)

újabb pihenési lehetõséget kínál Önöknek

A LIGA konföderáció legfontosabb feladatának a munkavállalók érdekeinek
makroszintû képviseletét tartotta, és  ezt a jogszabályalkotás befolyásolásával
próbálta elérni. Elsõrendû célkitûzésük az volt, hogy a kormányt rákénysze-
rítsék a tárgyalásokra, a párbeszédre és  lehetõség szerint kössenek megálla-
podásokat a tagság, a munkavállalók jogos elvárásainak  érdekében. A konfö-
deráció szerint a folyamat igencsak hosszadalmas és problémákkal teli volt,
amelyben a szakszervezeti eszköztár minden elemét „be kellett vetni”, hiszen
a kormányzó koalíció a kétharmados parlamenti felhatalmazást úgy értel-
mezte, hogy szabad kezet kapott bármilyen, általa jónak tartott változtatásra.

Pápis László, Derekas Barnabás, 
dr. Zoltay Ákos, Rabi Ferenc, 
Berndt Frieg és Mario David
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Dr. Balázs Eszter beszerzési jo-
gászként dolgozik az EDF
DÉMÁSZ Zrt.-nél és több éve tagja
az Egymásért - Együtt Alapítvány
kuratóriumának. Az intézmény
legutóbbi ülésén tájékoztatást adott
az alapítványban végzett munkájá-
ról. Hogyan látja egy bennfentes az
iparágban mûködõ és sokaknak
nagy segítséget nyújtó szervezet
tevékenységét? - többek között er-
re is kíváncsiak voltunk.  

– Kedves Eszter, a mindennapok-
ban mivel foglalkozol?
– Az EDF DÉMÁSZ Zrt. Logisztikai
Szolgáltató Központjának beszerzési
osztályán dolgozom, a beszerzés jogi
kontrollját látom el. Pályafutásomat
2002-ben kezdtem a társaságnál, a jo-
gi irodában jogtanácsos voltam, majd
jóléti, ellátási csoportvezetõként bé-
ren kívüli juttatásokkal foglalkoztam.
Ekkor kerültem kapcsolatba az ala-
pítvány tevékenységével.

– Mióta veszel részt ebben a mun-
kában?
-2007 óta vagyok az alapítvány kura-
tóriumának tagja.

– Milyen feladatokat látsz el benne?
– Évente az EDF DÉMÁSZ intranetes
felületén, a „kWház"-ban meghirdet-
jük a rekreációs lehetõségeket, a je-
lentkezõket szükség szerint tájékoz-
tatom a lehetõségekrõl, a beutalás
rendjérõl, a beszerzendõ orvosi ja-
vaslatról és kiállítom a beutalót. Kará-
csonykor személyesen viszem el a
rászoruló munkatársaknak az alapít-
ványi segélyt.

– Hogyan ítéled meg az alapítvány
szerepét, mûködését az iparágban?

– Úgy gondolom, hogy ha nem is hi-
ánypótló, de mindenképpen rendkívül
hasznos az alapítvány munkája. Sok
munkavállalónk az alapítvány segítsé-
ge nélkül nem jutna megfelelõ rehabi-
litációs lehetõséghez és a karácsonyi
készpénzes segítség is példa nélküli. A
mi társaságcsoportunknál mûködik
egy másik alapítvány - EDF DÉMÁSZ a
Rászorulókért Alapítvány -, az is hasz-

nos segítséget nyújt betegség, szociá-
lis rászorultság, haláleset, gyermek-
születés esetén.

– A kuratóriumi tagok miként tart-
ják a kapcsolatot egymással?
– Évente a kuratóriumi üléseken talál-
kozunk, akkor beszéljük meg a fel-
merülõ feladatokat és az elkövetke-
zõ tevékenységet, illetve minden
tag feladatokat is vállal és beszámol
a helyi folyamatokról. Természete-
sen telefonon és e-mailben is for-
dulhatunk egymáshoz.

– Az alapítvány helyi „kirendelt-
ségében” miként folyik a munka?
– Az alapítványi ügyintézést ketten
végezzük, Hódiné Tóth Katalin se-
gítsége nélkül nem mûködne a
munka. Az üdülésben és a saját
HR-területen szerzett gyakorlatára
támaszkodom, rendkívül sok em-
pátiával kísérve a tevékenységün-
ket.

– Hogyan látod az iparágban a
munkavállalók testi és lelki álla-
potát?
– Manapság általánosságban el-
mondható, hogy az emberek nem
foglalkoznak sem a testi, sem a lel-
ki egészségükkel. A legfontosabb a
munkahely megtartása, a megfele-
lés, még a saját kárukra is. Ezért
fontos, hogy a tényleg rászoruló, ki-
merült munkatársakat a megfelelõ
rehabilitációs, rekreációs lehetõ-
séggel találjuk meg.

– Te sportolsz-e valamit az erõnlét
megtartásaként?
– Igen, minden nap élek nagy szenve-
délyemnek, a spinningnek, ezen felül
úszom és néha aerobikozom. L. E.

1%
A köz és a rászorultak javára segítsen Ön is adója 1%-ával!

EGYMÁSÉRT - EGYÜTT
ALAPÍTVÁNY

A villamosenergia-iparban mûködõ Egymásért – Együtt
Alapítvány által Ön is segíthet:

Az Alapítvány munkájával hozzájárul ahhoz, hogy segítse a

– balesetet szenvedett

– foglalkozási betegségben szenvedõ

munkavállalókat és hozzátartozóikat.

– Elhalálozás esetén a hozzátartozóknak nyújt anyagi

és igény szerint természetbeni támogatást.

Adóbevallásának elkészítésekor gondoljon az iparágban

dolgozó rászorultakra és hozzátartozóikra és az 

EGYMÁSÉRT - EGYÜTT ALAPÍTVÁNY adószámát 

és nevét írja a kedvezményezettet jelölõ rubrikába:

EGYMÁSÉRT - EGYÜTT ALAPÍTVÁNY
Köszönjük támogatását!

SEGÍT AZ EGYMÁSÉRT-EGYÜTT ALAPÍTVÁNY
Bemutatjuk a kuratórium tagjait (2)

Akik a név mögött állnak

Március elsején tartotta ülését az
ifjúsági tagozat. Petrovicsné
Skuczi Ágnes, az EVDSZ Ifjúsági
Tagozatának (VIFI) elnöke vezet-
te fel az idei feladattervet. Fõ na-
pirendi pont a 2012-es évre ter-
vezett tevékenység volt. Lénye-
ges programok idén is az ifjúsági
találkozó, üzemlátogatások, okta-
tás, arculatfejlesztés, tagszerve-
zés, jótékonysági munka - „Fele-
lõsség a társadalom felé”.

Nyereményjáték kezdõdik: Az iparág-
ban dolgozó fiatalok utazásaik során sok
fotót készítenek magukról. Ha olyan táb-
lát tartva a kezükben kerülnek a fény-
képre, melyen rajta van, hogy VIFI és
beküldik, értékes ajándékot kapnak. Vé-
gül az összes beküldött pályázó közül
kisorsolunk egyet, aki különdíjban ré-
szesül.

Itt is jártam - VIFI

vagy 

A tagozat feladattervének témái kö-
zött találhatók a már megszokott progra-
mok is, de van néhány újdonság. A tag-
szervezés fontosságára való tekintettel a
fiatalok ismét elõirányozták, hogy elláto-
gatnak és bemutatkozó tájékoztatót tar-
tanak olyan tagszervezeteknél, iparági
vállalatoknál és üzemekben, ahol még
nincs ifjúsági tagozat, de számos fiatal
munkavállaló dolgozik. Az idén két tag-
szervezethez látogat el a képviselõség -
az egyik szervezet rendelkezik ifjúsági
tagozattal, ez a paksi Mûszakos Dolgo-
zók Érdekvédelmi Szervezete. A tagozat
megléte mellett is szívesen látják a kép-
viselõket egy részletesebb bemutatkozó

beszélgetésre Pakson. A MÉSZ kép-
viselõje, Vincze Róbert nemrég kap-
csolódott be a tagozati munkába. A
tagozat elnöke felajánlást tesz majd
a szövetségi ülésen, mely másik tag-
szakszervezet látná szívesen a fiata-
lokat.

Az arculatfejlesztés a tavalyi év-
hez hasonlóan tovább folytatódik.
Mindez megnyilvánul a tárgyi felté-
telekben, internetes oldalunkon és a
programokon. Elkészült a tagozat
qr-kódja: 
A kódot az ar-
ra alkalmas
telefonnal le-
fényképezve
értékes in-
formációhoz
juthatunk a
szervezetet
illetõen - a
kód már lát-
ható facebook-oldalunkon is. A kép-
viselõk érdekvédelmi kislexikont ál-
lítanak össze, és  minden rendez-
vényrõl részletesen tájékoztatnak
az év folyamán. 

Az ifjúsági találkozó helyszíne Tenge-
lic lesz - tájékoztatott Nagy Gábor -, az
idõ pontosítására késõbb kerül sor, egy-
elõre a nyár vége, õsz eleje merült föl. A
rendezvény helyszínét és a szervezés-
ben való segítséget a tagozat köszöni a
PADOSZ vezetésének és ifjúsági tagoza-

tának. A találkozón sort kerítenek a fi-
atalok majd az atomerõmû és a kiégett
kazetták tárolójának megtekintésére
is. A PADOSZ Ifjúsági Tagozata a
Strandparty szervezését is vállalta júli-
us utolsó hétvégéjén, a paksi Ürgeme-
zei Strandon - játékos vetélkedõk,
ügyességi versenyek, sportolás, kö-
zösségi programok lesznek a már
megszokott módon. 
Az idei évre tervezett oktatás fõ témá-

ja a tárgyalástechnika lesz, emellett más
elõadásokra is sor kerülhet, igény sze-
rint. A fiatal munkavállalók nagy részét
érdekli a munkahelyi érdekképviselet, a

munkahelyi tapasztalatok mellett szíve-
sen próbálják ki magukat az önmegjele-
nítés, érvelés, eszmecsere témában a
gyakorlatban. Az oktatás mindenképpen
kiemeli majd a megjelenített tárgyaláso-
kat, szituációs felatatokat - a szemlélte-
tés sokszor hatásosabb. 

A tagozat idén is részt vesz az EVDSZ
programjain, rendezvényein, illetve kép-
viselõ által kapcsolódik a Fiatalok Ligája
szervezethez. Keindl Zoltán több prog-
ramról is beszámolt, melyen személye-
sen részt vesz, valamint felhívta a figyel-
met egy többnapos oktatásra is. Elõbbi
egy nemzetközi konferencia lesz Belg-
rádban április 26-27-én, Gazdaságfej-
lesztés, foglalkoztatás és szociális párbe-
széd Kelet-Közép-Európában és Délke-
let-Európában - Közös távlatok az Euró-
pai Unióban? címmel. A rendezvényt az
Otto Brenner Alapítvány szervezi más
alapítványokkal. Olyan témákat vetnek
fel elõzetesen a résztvevõknek vitaindí-
tóként, mint „kiút a gazdasági válság-
ból”, „az ipari viszonyok távlatai”, illetve
„EU - a Nyugat-Balkánra való kiterje-
dés”. A konferencián képviseltetik ma-
gukat európai szakszervezetek, munkál-
tatói szövetségek, továbbá Szerbia és
Németország hivatalos képviselõi is. 

A Fiatalok Ligája másik meghirdetett
programja - közösen a Friedrich Ebert
Alapítvánnyal - egy ifjúsági-képviselõi
szemináriumsorozat március-április hó-
napokban Balatonlellén. Az elsõ idõpont
március 30 - április 1., a második április
13 - 15., a harmadik május 11 - 13. A té-
mák sorrendben: szakszervezeti ismere-
tek, jogi ismeretek és szervezés-tár-
gyalás-kommunikáció. A szeminárium-
sorozat egyes alkalmai egymásra épül-
nek, az elméleti tudásanyagot kombinál-
va a gyakorlati képzéssel a 'learning by
doing' módszert használva. A rendez-
vényre jelentkezni a Fiatalok Ligája kép-
viselõinél lehet. 

Az EVDSZ Ifjúsági Tagozata idén a
társadalom felé is nyit: Felelõsséggel a
társadalom felé mottóval jótékonysági te-
vékenységet vállal el. Az idén vagy egy
szociális intézményt keresnek fel külön
társadalmi munkát vállalva, vagy gyûjtés
keretében segítenek majd. Az önkénte-
sek keresése folyamatban van. A közös-
ségek segítését a tagozat saját feladatá-
nak is tekinti a továbbiakban. 

A tagozat következõ összejövetele
egy hónap múlva lesz, mikor a vállalt fel-
adatokkal elszámolnak a képviselõk.

- lyv -

Dr. Balázs Eszter a kuratórium 
ülésén. Elkötelezettek a segítség 
irányában

Látogasson el az alapítvány honlapjára: www.egymasertegyutt.gportal.hu

Tagozati órarend

Az év elsõ programját a VIFI a
tavaszra tervezi, a Márkushegyi
Bányaüzem és a Vértesi Erõmû-
ben teendõ látogatással. A szer-
vezés folyamatban van. Jelent-
kezni lehet az ifjúsági tagozati
képviselõknél, vagy a 
lerzsebet@mvm.hu címen. 
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Scheller Katalin az ELMÛ-ÉMÁSZ Tár-
saságcsoport Facility Menedzsment
területén osztályvezetõ. E mellett az
Elektromos Sportegyesület elnöke. 

– Hogyan éled meg a nõnapot? 
– Bennem is vannak bizonyos fenntartá-
sok e nap ünneplésével szemben és úgy
gondolom, a környezeti változások okán
ezt szinte minden nõ elmondhatja.
Õszintén, én sokkal jobban örülök, ha a
férfi kollégáim egész évben  udvariasak,
köszönnek, nem tolakodnak, kedvesen
szólnak, mint az e napon kapott virág-
nak. Ezért is fogadtam nagy örömmel
társaságcsoportunknál tavaly bevezetett
kezdeményezést, mely szerint a hölgyek
a nõnapon „csak” egy kedves elektroni-
kus üdvözlõlapot kapnak a férfi kollé-
gáktól, akik a jó idõ beálltával az épüle-
teink kertjébe, virágládáiba saját kezûleg
elültetik az egész nyáron pompázó virá-
gokat. Ez  nagyobb szervezést igényel
mint a virágok gyors megvásárlása,
ugyanakkor nagyon kedves ajándék és
nekünk, nõknek, igencsak melengeti a
szívünket.

– Bármilyen idõszakban találkozunk
veled, mindig csinos, és elegáns vagy.
Hogyan csinálod?  
– Nagyon kedves vagy…, de ez rólad is
elmondható. Szerintem ehhez csak egy
kicsit kell magunkat nõnek érezni, ezek
után már könnyen megy.    

– Nem jellemzõ rád, hogy rossz hangu-
latú vagy. 
– Alapjában vidám természetû vagyok,
szeretek nagyokat nevetni, jókat beszél-
getni. Az a fránya rossz hangulat azon-
ban engem sem szokott kímélni és ak-
kor bizony nem neveznek tündérnek a
körülöttem lévõk. Hát ez is a valóság ré-
sze, fontos, hogy az ember  felismerje
magában és próbálja a helyére tenni.  

Kolosváry E.

Szõnyi Oxánát, a MAVIR ZRt.
munkatársát szépségkirály-
nõnek választották. 

A Facebookon megjelent
versenyfelhívásról a barátai-
tól értesült és biztatásukra je-
lentkezett a versenyre. Ezt a
szépségversenyt évente szer-
vezik meg a Hóvirág-bállal
együtt. Az idén tízen indultak
a szépségkirálynõi cím elnye-
résért.

Oxána nem izgult, csak a
bikinis bemutató miatt lett ki-
csit ideges, ez szokatlan volt
számára. Nyugodtan viselte,
viszont a színpadi fellépés
elõtti készülõdés, a sminkes,

a fodrász általi igazítások már
déltõl elkezdõdtek - de így is
mindenki az utolsó percre
készült el.

Mint megtudtuk, fõleg az
édesapja, de az egész családja
és a maviros kollégák is büsz-
kék rá, a MVM-bõl és a fõis-
kolai hallgatóktól is érkeztek
hozzá gratulációk.

A „királynõt” az utcán is
sokan felismerik, ez is kelle-
mes érzés számára. Az élete
csak annyiban változott meg,
hogy készül a július elején
rendezendõ prágai európai
szépségversenyre. 

(E.)

- Elsõként árulja el, hogy
telt „nõnapja”? - kérdeztük
elsõként az ÉMÁSZ-nál csak
Zsuzsának szólított Nagy
Péternétõl. 

- Otthon virágot kaptam a
férjemtõl, míg az émászos
szakszervezet kerámiatállal
lepett meg. Nagyon örültem
neki, ugyanis kiválóan tudom
majd hasznosítani a konyhá-
ban.

- Hány éve dolgozik az
ÉMÁSZ-nál , és milyen
funkciókat töltött be eddig? 

- A társaságnál immáron
harminckilenc esztendeje te-
vékenykedem. Nagyon sok
lépcsõfokot bejártam: gépíró-
ként kezdtem a mûszaki-fej-
lesztési fõosztályon 1973-ban,
majd a biztonságtechnikai
osztályon folytattam, utána
Bezerédi Antal vezérigazgató
titkárnõje voltam. Jelenleg a
számviteli osztályon dolgo-
zom, mint bejövõ számla-
könyvelõ.

- Hogy érzi magát jelenlegi
helyén? 

- Nagyon jól! Változatos a
munkám ,  és a kolléganõim-
mel is nagyon jól kijövök. Há-
lás vagyok a sorsnak azért,
hogy ezen az osztályon, és
ilyen jó kollektívában folytat-
hattam a munkámat.

- Milyenek a munkakörül-
ményei?

- Ezekkel teljes mértékben
elégedett vagyok, amire szük-
ségem van, minden adott.

- Figyelemmel kíséri-e a cég
átalakítását, érdekli-e a gaz-

dasági világválság, és annak
szinte minden társaságra ki-
ható következménye? 

- Természetesen figyelem
az átalakulást, mert enélkül a
munkámat nem tudnám elvé-
gezni, hiszen itt is változik
sok minden. A világválság is
érdekel, mert érintett vagyok
benne, ugyanis a gyerekemék
svájci frank alapú hitelt vettek
fel lakásukra, így akár aka-
rom, akár nem, kénytelen va-
gyok erre is figyelni.

- Nem fél attól, hogy az elkö-
vetkezendõ hónapokban és
években tovább csökken
majd a munkahelyek szá-
ma?

- De igen! Nem tudom,
hogy a mai fiatalok hol he-
lyezkednek majd el, milyen
jövõ vár rájuk. Megmondom
õszintén, hogy nem is szeret-
nék most fiatal lenni, nagyon
sajnálom ennek a korosztály-
nak a tagjait.

- Már nagyon kevés évtize-
dek óta émászos dolgozó van
munkaviszonyban. Szokott-
e találkozni a régi „bútorda-
rabokkal”, és beszélget-e ve-
lük?

- Már nagyon kevesen szol-
gálunk az úgymond régiek
közül. Van, akivel tartom a
kapcsolatot, és telefonon is
szoktam beszélni velük. Na-
gyon jó felidézni a mögöttünk
hagyott idõt. Nekem szép em-
lékeim vannak a hajdani bri-
gádéletrõl, amely most nem
mondható el. A mai világban
ugyanis mindenki rohan, sza-
lad, siet, hajszolja a pénzt,
szó szerint senki nem ér rá a

másikra. Legfeljebb annyira,
hogy megkérdezze: hogy
vagy? Be kell vallanom, valla-
nunk, sajnos közömbösek va-
gyunk egymás iránt, és ez ne-
kem nagyon furcsa, nem is
tudom megszokni.

- Mondta, hogy harmincki-
lenc éve szolgálja a villa-
mosenergia-ipart. Milyen
tervei vannak?

- Ha kérdésével arra céloz,
hogy mennyit kell még dol-
goznom, akkor megmondom
õszintén, amikor elérem a 40
éves munkaviszonyt, szeret-
nék nyugdíjba menni. Elkép-
zelésem szerint szeptemberig
dolgozom majd. 

- Milyen funkciót tölt be a
szakszervezetben, és mi a
véleménye az érdekvédelmi
tevékenységrõl?

- A szakszervezetnek 1973-
tól tagja vagyok. Késõbb bi-
zalmi lettem és úgy érzem,
hogy tisztességgel el tudom
látni ezt a feladatot, vagy in-
kább tisztséget. Manapság
nagyon nehéz dolga van az
érdekképviseletnek, sokat
kell tárgyalni a munkáltató
képviselõivel addig, amíg si-
kerül õket érvekkel meggyõz-
ni, például egy bértárgyalás-
nál. Úgy gondolom, hogy ed-
dig mindig sikerült elérni azt,
amit akartunk, és ez öröm-
mel tölt el.

- Ismer-e más társaságo-
kat, és az ott dolgozókkal
össze tudja-e hasonlítani az
émászos munkavállalók jö-
vedelmi viszonyait, béren kí-
vüli juttatásait?

- Igen, ismerek cégeket, és
ezeket össze tudom hasonlí-
tani az ÉMÁSZ-szal. Van,
ahol több a kafetéria, mint
nálunk, de én azt szoktam
mondani, hogy annak örül-
jünk, hogy ez is van, mert sok
olyan cég akad, ahol ilyen jut-
tatást nem kapnak a munka-
vállalók. A kafetéria keretét
nagyon sok mindenre fel tud-
ják használni a dolgozók: pél-
dául lakásfelújításra, bérletvá-
sárlásra, üdülésre, szálláskölt-
ségre, étkezésre, vagy egész-
ségpénztári tagságra. A szak-
szervezeti tagok karácsony-
kor szaloncukrot kapnak, nõ-
napkor szép ajándékot vehet-
nek át, a gyerekek mikulás-
csomagot kapnak, és az sem
utolsó szempont, hogy min-
den évben volt bérfejlesztés.
Én azt hiszem, hogy mindez-
zel elégedettek lehetünk.

- A munka mellett mire jut
még ideje? 

- Nekem a család a kikap-
csolódásom, amit azt jelenti,
hogy unokázom. Van három
gyönyörû lányunokám: Lilla
5, Léna 3, Szonja pedig 1
éves. Õk jelentik nekem a bol-
dogságot, ha jönnek, akkor a
mamának, azaz nekem azt
kell sütnöm és fõznöm, amit
kérnek, és ezt természetesen
meg is csinálom. Ez tölti ki a
szabadidõm nagy részét, de
nagyon szeretek olvasni, rejt-
vényt fejteni, színházba járni
és a barátokkal együtt kirán-
dulni. Nagyon sok szép he-
lyet bejártunk már, húsvétkor
az unokákkal együtt Telki-
bányát vesszük célba.

Kép és szöveg Gyõri István

AAAAkkkk iiii nnnneeeekkkk     aaaa     cccc ssss aaaa llll áááádddd     jjjj eeee llll eeeennnn tttt iiii     aaaa     kkkk iiii kkkkaaaappppcccc ssssoooo llll óóóóddddáááá ssss tttt
Beszélgetés Nagy Péterné émászos szakszervezeti bizalmival

Mindig van új ötletükMindig van új ötletükMMééllttáánn  kkeerrüülltt  ffeell
kkoorroonnaa  aa  ffeejjéérree

Oxána a családjával
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NEMZETI ENERGIASTRATÉGIA 2030
A Nemzeti Fejlesztési Minisztérium gondozásában elkészült a Nemzeti Ener-
giastratégia 2030 címû kiadvány. A magyar és angol nyelven megjelent doku-
mentum elektronikus formában már a kormányzati honlapon is olvasható.

MKET KONFERENCIA
A Magyar Kapcsolt Energia Társaság (MKET) a hõvel kapcsoltan áramot ter-
melõk érdekképviseleti szervezetének XV. éves konferenciáján, március 7-én
úgy vélekedtek, hogy a támogatások rendszerét mûködõképesebbé lehetne
tenni az energetikai iparágon kívüli szektorok bevonásával. Olyan rendszer ki-
dolgozását javasolták, amely a fogyasztók befizetésein túl például a CO2-
kereskedelem vagy nem feltétlenül anyagi ösztönzõk révén biztosítja a kogene-
rációs termelés stabil mûködését. Az MKET a megoldandó problémák közé so-
rolta az ármegállapítás átláthatóságát és a megújuló energiaforrások felhaszná-
lásának mielõbbi, végleges támogatási rendszerét is. 

DALKIA-MODELL
Gödöllõn a távhõszolgáltató a Dalkia Energia Zrt.-vel 2020-ig megkötött, új
üzleti modellen alapuló megállapodásnak köszönhetõen átlagosan 20 százalék-
kal csökkenti a kapcsolt termelésbõl származó hõmennyiség önköltségét ah-
hoz képest, mintha saját kazánjaiban termelné meg a hõenergiát. A modell lé-
nyegét Fernezelyi Ferenc, a Dalkia Energia Zrt. kereskedelmi igazgatója ekként
ismertette: A távhõszolgáltatónak jobban megéri tõlünk átvenni a hõt, mint sa-
ját kazánjaiban megtermelni azt. Ugyanakkor az új együttmûködési modell-
ben vállalnia kell, hogy a gázmotorok csak akkor üzemelnek, ha az elõállított
áramnak is megfelelõ piaca van. Amikor ez nem biztosított, a szolgáltató saját
kazánjaiban termeli meg a hõenergiát. Ezért a "kellemetlenségért" cserébe vi-
szont - az olcsó hõ mellé - a motor üzemeltetésébõl származó nyereségbõl egy
bizonyos százalékot társaságunk átenged a szolgáltatónak, mintegy ezzel mél-
tányolva rugalmasságát. (MTI)

PLUSZ 2 SZÁZALÉKOT VÁRNAK
Az EDF-DÉMÁSZ várakozása szerint ellátási területükön a 2012-es évben - elsõ-
sorban az új nagyfogyasztóknak köszönhetõen - 2 százalékos növekedés várható
a villamosenergia-felhasználásban. A fogyasztási igények üzembiztonsági és kör-
nyezetvédelmi elvárásai érdekében a cég 3,5 milliárd forintot meghaladó értékben
hajtott végre minõségjavító beruházásokat, ezekre idén 4,2 milliárdot tervezett.

INFORMÁLIS MEGBESZÉLÉS
AZ ATOMENERGIÁRÓL

Kovács Pál klíma- és energiaügyért felelõs államtitkár szólalt fel Magyarország
képviseletében az Európai Unió energiaügyi minisztereinek atomenergiáról szó-
ló informális megbeszélésén 2012. február 10-én, Párizsban. A tagállami szakte-
rületi vezetõk az európai szintû energiapolitikai kihívásokról, az atomenergia
megfelelõ részarányáról és a fenntarthatóságról tárgyaltak. A magyar államtitkár
elmondta, Magyarországon az atomenergia jelentõs mértékben hozzájárul az
energiaellátás fenntarthatóságához és kedvezõ költségeinek köszönhetõen a gaz-
dasági versenyképességhez is. Kihangsúlyozta, hogy a kívánatos energiamixre
vonatkozó döntéseknek tagállami hatáskörben kell maradniuk. „Magyarország
határozottan kiáll a technológiasemleges megközelítés mellett" - jelentette ki.

ÜLÉSEZETT A NAÜ KORMÁNYZÓ TANÁCSA
A Nemzetközi Atomenergia Ügynökség (NAÜ) Kormány-
zó Tanács (KT) 2012. március 5-8. között tartotta soros
ülésszakát. A NAÜ támogatási projektjei tervezése során
2010-ben kiemelt figyelmet fordított a rákkutatás, 2011-ben
pedig a víztisztítás témakörére. A fõigazgató tervei szerint
idén az éhínség csökkentése kapja a fõszerepet. Kovács Pál
NFM államtitkár a KT március 5-i ülésén elmondott felszó-
lalásában kitért arra, hogy az Országos Atomenergia Hivatal (OAH) nemzeti je-
lentésében megállapította: a paksi atomerõmû biztonságos és semmilyen
azonnali intézkedésre nincs szükség. Az államtitkár hangsúlyozta, hogy Ma-
gyarország uniós tagállamként kiemelt figyelmet fordít a nukleáris létesítmé-
nyek biztonságának folyamatos növelésére. Magyarország és a NAÜ hagyomá-
nyosan jó kapcsolatait erõsíti, hogy Yukija Amano fõigazgató elfogadta a ma-
gyar szaktárca meghívását egy június végi magyarországi látogatásra.

VIETNAMI SZAKEMBEREK KÉPZÉSE
Magyarországra látogatott a vietnami Oktatási és Szakképzési Minisztérium
tudományért, technológiáért és környezetvédelemért felelõs miniszterhelyette-
se és az általa vezetett küldöttség. A látogatás célja a két ország közötti szak-
képzési együttmûködés lehetõségeinek felmérése volt az atomenergia terüle-
tén. A küldöttséget Kovács Pál államtitkár fogadta március 6-án, Budapesten.
A küldöttség 106 vietnami szakértõ idei évre tervezett hathetes magyarországi
továbbképzésének és ezt követõen kétéves idõtartamra szóló atomenergetikai
szakképzésnek feltételeirõl tárgyal a szakminisztérium, az atomerõmû és a
szakirányú felsõoktatás képviselõivel.
Vietnam atomerõmû létesítésével igyekszik fedezni az intenzív gazdasági fej-
lõdés következtében rohamosan növekvõ villamosenergia-igényét. Az építke-
zés a tervek szerint két év múlva indul, az elsõ két reaktort 2020-ban helyez-
hetik üzembe. A késõbbiekben további két reaktor létesítését tervezik.

NYERTES AZ ÁLLAMI KONZORCIUM
A Nemzeti Média- és Hírközlési Hatóság másodfokon, jogerõsen is helyben-
hagyta január végi frekvenciaárverésének eredményét, amelyen a Magyar Pos-
ta, az MFB Invest és a Magyar Villamos Mûvek Zrt. által alkotott konzorciumot
nyilvánították nyertesnek. A Telekom - indoklása szerint az árverési eljárásban
és a határozatban lévõ jogi hibákra tekintettel - március 12-én keresetet és vég-
rehajtás felfüggesztése iránti kérelmet nyújtott be a Fõvárosi Törvényszékhez. 

ENERGIAPOLITIKAI HÉTFÕ ESTÉK
Energiapolitikai Hétfõ Esték következõ, április 16-i elõadását Hamvas István,
a PA Zrt. vezérigazgatója és dr. Rónaky József, az OAH fõigazgatója tartja Atom-
energiáról Fukushima után (II. rész) címmel, 17 órai kezdéssel a Budapest V.,
Veres Pálné utca 10. szám alatt, az I. emeleti helyiségben. A rendezvényre a té-
ma iránt érdeklõdõket hívja és várja az Energiapolitika 2000 Társulat.
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Az ENTSO-E-nek - az Európai Bi-
zottság 714/2009EK számú rendele-
te alapján nyilvános konzultációra
bocsátott - 2012-es Tízéves Hálózat-
fejlesztési Terve (Ten Years
Network Development Plan -
TYNDP 2012) 104 milliárd eurós
beruházást tart szükségesnek kb.
51 500 km európai nagyfeszültségû
távvezeték építése vagy felújítása
céljából. A csomagban szereplõ
több mint 100 európai jelentõségû
projekt az EU energiapolitikájával -
a piacintegrációval, a megújuló
energiahordozók integrációjával és
az ellátásbiztonsággal - összhang-
ban az európai rendszerirányítók-
nak (a TSO-knak) az átviteli inf-
rastruktúra átalakítására vonatkozó
elképzeléseit mutatja be.

A jelenlegi projekteket az ENTSO-E
2010-es, bevezetõ projektjéhez (pilot
TYNDP 2010) hasonlítva megállapít-
ható, hogy a hosszú engedélyeztetési
eljárások miatt minden harmadik ter-
vezett beruházás megvalósítása késik.
Ezért a rendszerirányítók szervezete
igen komoly elõrelépésnek tekinti a
Bizottság készülõ Energiainfrastruk-
túra Csomagjában (Energy Infrastruc-
ture Package) szereplõ, az átviteli inf-
rastruktúra-projektek gyorsítására vo-
natkozó javaslatokat, különös tekin-
tettel az egyablakos ügyintézési rend-
szerre és az engedélyeztetési eljárások
határidejének pontos megállapítására. 

A TYNDP 2012 vizsgálatok tanulsá-
ga szerint az azonosított szûk kereszt-
metszetek 80%-a a megújuló energia-
források (Renewable Energy Sources -
RES) - pl. a szél- és napenergia - köz-
vetlen vagy közvetett integrációjával
áll összefüggésben. A RES-fel-
használás ilyen arányú növekedése

mind nagyobb és kiszámíthatatla-
nabb, egész Európára kiterjedõ, nagy
távolságokat átfogó teljesítményáram-
lásokat eredményez, fõképp észak-dé-
li irányban - Skandináviából Olaszor-
szág felé, a kontinentális Európa és az
Ibériai-félsziget, Írország és az Egye-
sült Királyság között -, vagy keletrõl
dél és nyugat felé a Balkán-félszigeten.

A páneurópai jelentõségû projektek
kivitelezése 170 megatonnával keve-
sebb CO2 kibocsátását tenné lehetõvé,
amelybõl 150 megatonna a megújuló
technológiák alkalmazásából, vala-
mint 20 megatonna a további piacin-
tegráció pozitív hatásából következne. 

A bevezetõ (pilot) TYNDP megalko-
tása óta az ENTSO-E célja a módszer-
tan fejlesztése, az érdekeltek mind ha-
tározottabb bevonása és egy olyan
modell létrehozása, amely mind alul-
ról felfelé, mind pedig fentrõl lefelé
építkezõ forgatókönyvek megalkotá-
sát lehetõvé teszi. A 2012-es terv ezen
az úton jelentõs elõrehaladást mutat
és olyan struktúrára tesz javaslatot,
amely egyidõben nyújtja az villamos-
energia-átvitel tervezésének páneuró-
pai léptékû távlatát és az egyes átviteli
hálózati beruházások regionális szin-
tû részletes leírását. Mindezek felett a
2012-2030 közötti idõszak Elõretekin-

tõ helyzetelemzése (Scenario Out-
look) és Megfelelõségi elõrejelzése
(Adequacy Forecast) aktualizálja a
TYNDP-elemzéseket és egészen a
2030-as esztendõig mutat elõre. 

Nyilvános konzultáció és workshop
A TYNDP 2012 csomag közzétételével
egyidõben a rendszerirányítók szerveze-
te a dokumentumokat nyilvános vitára
bocsátja, ezáltal az összes érdeklõdõ fél
számára lehetõvé téve az anyag vélemé-
nyezését. Felhívjuk az érdeklõdõk figyel-
mét, hogy minden hozzászólást az
ENTSO-E-nek az erre a célra fenntartott
internetes konzultációs felületére kell el-
küldeni április 26-ig, továbbá a témához
kapcsolódóan március 28-án Brüsszel-
ben workshopot rendeznek az érdekeltek
számára. 

Szerkesztõi megjegyzések
A TYNDP 2012 közrebocsátása a -
2011 március óta hatályos -
714/2009EK számú rendelettel, azon
belül a 8.3-b cikkellyel áll összhang-
ban, amely elõírja, hogy az ENTSO-E
két évenként készítsen egy nem köte-
lezõ érvényû, EU-szintû tízéves háló-
zatfejlesztési tervet, amely tartalmaz-
za az európai termelés megfelelõségi
elõrejelzését is.

Az E.ON Hungária Zrt. és a Magyar Telekom, az energetika
és telekommunikáció iparágak vezetõ képviselõiként az év
elején közös smart metering, azaz okos mérési mintapro-
jektet indítottak, melynek keretében egy olyan új mûszaki
rendszert helyeznek üzembe, mely mind funkciójában,
mind volumenében úttörõ kezdeményezés Magyarorszá-
gon. Ennek a rendszernek a célja a közüzemi fogyasztás
mérése és az elszámolás folyamat-optimalizálása.

A 2012 elsõ felében, valós felhasználói környezetben
megvalósuló program elsõ fázisának célja elsõsorban a
technológiai megoldások tesztelése lesz. Ezt olyan újszerû,
kiegészítõ funkciók vizsgálata követi majd, amelyek a fo-

gyasztók és az energiaszolgáltatók számára is hasznos ta-
pasztalatokkal, információkkal szolgálhatnak.

Az E.ON Hungária Zrt. és a Magyar Telekom közös pro-
jektje értékes információkat nyújthat az okos mérés széleskö-
rû bevezetéséhez, illetve segíti az okos mérés hazai szabályo-
zási hátterének kialakítását. 

Az okos mérésre kifejlesztett mûszaki rendszert  várha-
tóan márciusban, Szolnokon helyezik üzembe. A projekt
további tervszerû fázisairól és a várható eredményekrõl az
E.ON Hungária Zrt. és a Magyar Telekom folyamatos tájé-
koztatás fog nyújtani. A mintaprojekt a Magyar Energia Hi-
vatal felügyeletével zajlik.

Március elsején avatták fel
Bihartordán az elsõ szociális
boltot: a Mátrai Erõmû ZRt.
ötmillió forintot adományo-
zott a bolt üzemeltetéséhez
és 600 mázsa lignitet aján-
lott fel a téli hidegben a la-
kosság részére. A cég ado-
mányát Derekas Barnabás,
a Mátrai Erõmû Zrt. stratégi-
ai igazgatója adta át Módos
Imre polgármesternek.

A segítségre akkor lett
szükség Bihartordán, mi-
kor rendkívül hidegre for-
dult az idõjárás a télen. A
település Tállai András ál-
lamtitkárhoz fordult, a ké-
rést õ továbbította az erõ-
mû vezetésének. A MERT
igazgatósága arról dön-
tött, hogy 600 mázsa lig-
nitet ingyen és 1400 má-
zsa lignitet kedvezményes

áron bocsát a falu rendel-
kezésére. Emellett ötmil-
lió forint adományban is
részesült a település az
erõmûtõl, melyet a szociá-
lis bolt üzemeltetéséhez,
illetve a szociális étkezte-
téshez használnak majd
fel. 

Bihartorda gazdagabb
lett egy MTZ traktorral is -
ezt a Start munkaprogram

keretében egy pályázaton
nyerte az önkormányzat.
A március elején lezajlott
átadón az államtitkár mél-
tatta a településen élõk és
a falu vezetését, mivel sa-
ját maguk is hozzájárul-
tak a problémák megoldá-
sához, hiszen nem csupán
segítséget kértek, hanem
mezõgazdasági minta-
programot indítottak el. 

Az Európai Villamosenergia-átviteli Rendszerirányítók
Szervezete (ENTSO-E) nyilvános konzultációra bocsátotta

a 2012-es Tízéves Hálózatfejlesztési Tervet

Az ENTSO-E az Európai Villamosenergia-átvi-
teli Rendszerirányítók - 34 országból 41 rend-
szerirányítót (TSO-t) tömörítõ - Szervezete,
melyet 2008 decemberében alapítottak. A TSO-
k feladata nagy mennyiségû villamos energia
szállítása a nagyfeszültségû villamosenergia-
hálózaton, ami Európa szolgáltatóiparának és
gazdaságának egyik legfontosabb infrastruk-
túráját alkotja. Az ENTSO-E számára a
714/2009EK számú, a határkeresztezõ villa-
mosenergia-cseréket szabályozó rendelet bizto-
sít jogi alapot a hálózati szabályzatok (net-
work codes) és a nem kötelezõ érvényû tízéves
hálózati fejlesztési tervek megalkotásához.

„Okos mérés” együttmûködés az E.ON és a Telekom között
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Kerékpárral áramot fejlesztõ
egyetemisták, Guinness re-
kordkísérlet, mozgási energi-
ával mûködõ autóversenypá-
lya és még számos érdekes-
ség várta a Nemzetközi
Energiatakarékossági Világ-
napon, március 6-án a Mû-
egyetem Állásbörzéjére láto-
gatókat. A Magyar Villamos
Mûvek Energia 2.0 program-
ja 2012-ben is folytatódik, a
tervek szerint a tavasz folya-
mán 8 felsõoktatási intéz-
ménybe látogat el a „Nemze-
ti Energiastratégia 2030” tö-
rekvéseihez illeszkedõen a
megújuló energiaforrások
használatát, a paksi atom-
erõmûvet és az MVM Cso-
port legújabb termékét, a
„Zöldáramot" népszerûsítõ
interaktív kiállítótér.

A Magyar Villamos Mûvek a
Nemzetközi Energiatakarékos-
sági Világnapon tartott sajtótá-
jékoztatóján jelentette be, hogy
2012-ben is folytatódik a tavaly
útnak indított Energia 2.0 prog-
ramja, melynek célja idén is a
lakosság környezettudatossá-
gának erõsítése és az Európai
Unió energetikai stratégiai cél-
kitûzéseinek támogatása. A ter-
vek szerint a tavasz folyamán 8
felsõoktatási intézménybe láto-
gat el a „Nemzeti Energiastraté-
gia 2030” törekvéseihez illesz-
kedõen a megújuló energiafor-
rások használatát, a paksi
atomerõmûvet és az MVM
Csoport legújabb szolgáltatá-
sát, a „Zöldáramot” népszerûsí-
tõ interaktív kiállítótér. 

„Az Energiatakarékossági
Világnapon útnak induló 2012.
évi program fontos eleme a
paksi atomerõmûvet bemutató
kiállítótér is, hiszen az erõmû

hazánkban jelenleg és a ten-
denciákat tekintve is az ener-
giaellátás legalacsonyabb érté-
kesítési áron termelõ egysége,
hosszú távon a versenyképes
árú villamosenergia-ellátás
biztosításának és a CO2 kibo-
csátás csökkentésének haté-
kony eszköze. Az MVM egyik
legfontosabb üzleti célja a pak-
si atomerõmû bõvítésének elõ-
készítése” - mondta el Baji Csa-
ba, az MVM Zrt. elnök-vezér-
igazgatója.

„A Magyar Villamos Mûvek
2011-ben elindított Energia 2.0
programja valódi sikertörténet-
nek bizonyul, melyet a lakos-
sági visszajelzéseken túl az is
igazol, hogy a Kormány „Új
Nemzedék Jövõjéért” ifjúságpo-
litikai keretprogramjába foglal-
tak szerint a Magyar Villamos

Mûvek kezdeményezése jól pél-
dázza, hogy kreatív ötletekkel
és innovatív kivitelezéssel kor-
szerû módon népszerûsíthetõ
az energiatakarékosság, vala-
mint az alternatív energiafor-
rások preferálása” - ismertette
a Budapesti Mûszaki Egyete-
men tartott programindító saj-
tótájékoztatón Felkai György,
az MVM Zrt. kommunikációs
igazgatója.

A Magyar Villamos Mûvek
2012. évi interaktív kiállító tere
a Budapesti Mûszaki Egyetem
Állásbörzéjén debütált, ahol a
Csoport tevékenységérõl és az
általa kínált álláslehetõségek-
rõl szóló tájékoztatás mellett
olyan érdekességek is helyet
kaptak, mint a mozgási energi-
ával mûködõ autóversenyzés
vagy épp a „Magyarországon
az elsõ közvetlen megújuló
energiával és emberi erõvel
mûködtetett koncert” Guin-

ness rekordjának felállítása az
MVM áramfejlesztõ kerékpár-
jainak segítségével. 

Az Energia 2.0 programja to-
vábbi újdonságaival március
14-én találkozhattak az érdek-
lõdõk az Óbudai Egyetem ál-
lásbörzéjén.

Háttér-információ:
Az MVM Csoport, Magyaror-
szág legnagyobb nemzeti ener-
getikai vállalatcsoportja a villa-
mosenergia-termelés során óha-
tatlanul befolyásolja természe-
tes környezete állapotát, azon-
ban tevékenységei során folya-
matosan a fenntarthatóság alap-
elvei és a klímapolitikai célok
megvalósulásának elõsegítése
vezérlik. A Magyar Villamos
Mûvek tulajdonában van az or-
szág egyik legjelentõsebb -

Sopronkövesd-Nagylózs határá-
ban - szélerõmû parkja, amely
zéró károsanyag-kibocsátással
üzemel. A Csoporthoz tartozó
Paksi Atomerõmû a nemzet leg-
tisztább villamos energiáját ter-
meli, mely évente 2 millió em-
ber oxigénszükségletét takarítja
meg. Az MVM Szolár-parabolát
adott át több szociális intéz-
ménynek, mellyel amellett,
hogy elõsegíti az újszerû tech-
nológia ismertségét, érzékelhe-
tõ megtakarítást eredményez az
intézményeknek.

További információ:
A programokról, illetve az ener-
giatakarékosságról, a környe-
zetre gyakorolt hatásunkról to-
vábbi érdekességek, részletek
találhatók a http://www.face-
book.com/magyarvillamosmu-
vek és a http://www.face-
book.com/energia2.0 oldala-
kon.

Hivatalosan is rekordnak nyilvánították az
MVM alternatív energiával mûködtetett
koncertjét. A Balkan Fanatik Guinness re-
kordkísérlettel egybekötött koncertjét a
helyszínen tanúsította a Magyarországi Re-
kordok hivatalos regisztrátora, amellyel a
Magyar Villamos Mûvek rendezvénye felál-
lította a „Magyarországon az elsõ közvetlen
megújuló energiával és emberi erõvel mû-
ködtetett koncert” rekordját.

Újabb mérföldkõhöz érkezett az MVM Cso-
port Energia 2.0 programja. A Nemzetközi
Energiatakarékossági Világnap alkalmából tar-
tott eseményen a zenekar tagjai a technikához
szükséges villamos energiát nem az országos
energiaellátó rendszerbõl nyerték, hanem kü-
lön forrásból, mozgási energia felhasználásá-
val állították elõ a lelkes résztvevõk. A Mû-
egyetem Állásbörzéjének látogatói sorokban
vártak az MVM áramfejlesztõ kerékpárjaira,
hogy tekerhessenek a rekordkísérlet sikeréért.
A nap folyamán biciklizéssel elõállított, vala-
mint az Energia 2.0 Programsorozat interaktív
kiállítóterének otthont adó kamion által gyûj-
tött nap- és szélenergia elektromos árammá
alakítása és a koncert hangosításához történõ
felhasználása tette lehetõvé a magyar rekord
felállítását.

A majd két órán át tartó zenélést követõen
elvégezték az ellenõrzõ méréseket és Sebes-
tyén István, a rekord hivatalos regisztrátora
megállapította, hogy összesen 410 Wh ener-
giát használt fel a koncert, ami alapján „az el-
sõ hazai, alternatív energiából termelt áram-
mal hangosított koncert" címet nyerte el. Az
egész nap összegyûlt energia mennyisége kö-
rülbelül még 4,5 óra bulizáshoz lett volna ele-
gendõ. 

„A magyar rekord sikeres felállítását köve-
tõen az MVM Csoport kezdeményezi a rekord
nemzetközi bejegyzését, többek között a hiva-
talos Guinness bizottság elismerését is. A vál-
lalatcsoport célja, hogy a sikeres engedélyezte-
tési eljárást követõen „Európa elsõ közvetlen
megújuló energiával és emberi erõvel mûköd-
tetett koncert” címet is birtokolhassa” - mond-
ta Felkai György, az MVM Zrt. kommunikáci-
ós igazgatója.

„Büszkék vagyunk rá, hogy már második
alkalommal fõszereplõi lehetünk egy ilyen ku-
riózumnak számító koncertnek. A környezet-
védelmet, a fenntarthatóságra való törekvést
mindig is szívügyünknek tekintettük. Remél-
jük ezzel nemcsak a fiataloknak, de a magyar
zenész szakmának is példát mutatunk” -
mondta Lepés Gábor alias Lepe, a Balkan Fa-
natik oszlopos tagja. 

A nagyszabású esemény a Magyar Villamos
Mûvek népszerû Energia 2.0 programsoroza-
tának 2012-es nyitórendezvénye volt. A tervek
szerint a tavasz folyamán további hét felsõok-
tatási intézménybe látogat el az MVM Csoport
energikus világát bemutató, illetve a megújuló
energiaforrások használatát, a paksi atomerõ-
mûvet és a cégcsoport legújabb szolgáltatását,
a „Zöldáramot” népszerûsítõ interaktív kiállí-
tótér. A rendhagyó kiállítás része az atomerõ-
mû mûködését szemléltetõ, illetve a hazai
energiarendszer mûködését bemutató maket-
teken kívül többek között egy vezénylõpult is,
amelynek segítségével a látogatók megfigyel-
hetik, hogyan nõ az áram ára és az energia-
rendszer szén-dioxid-kibocsátása, ha virtuáli-
san csökkentik a szimulált paksi atomerõmû
teljesítményét. A Magyar Villamos Mûvek
programjának célja, hogy tovább erõsítse a la-
kosság környezettudatosságát és támogassa
az Európai Unió energetikai stratégiai célkitû-
zéseinek teljesülését. 

További információ:
A programokról, illetve az energiatakarékosságról,
a környezetre gyakorolt hatásukról további érde-
kességek, részletek találhatók a http://www.face-
book.com/magyarvillamosmuvek és a
http://www.facebook.com/energia2.0 oldalakon.

A 2012. március 7-i
nap jelentõs esemény-
nyel írta be magát
úgy a paksi atomerõ-
mû, mint a hazai
atomenergia történe-
tébe. Ekkor adták át a
Paksi Atomerõmû Zrt.
(PA Zrt.) által létreho-
zott Atomenergetikai
Múzeumot.

Három évtizede duru-
zsol az atomerõmû elsõ
blokkja, majd kisebb
idõeltolódásokkal belé-
pett a villamosenergia-
termelésbe a másik há-
rom is. Három évtized,
közel egy emberöltõnyi
idõ, amely alatt hazánk
villamosenergia-ellátá-
sa biztos alapokon
nyugszik. Ez a technika
- az atomtechnika - a XX. szá-
zad vívmánya, amelyrõl a
XXI. században sem mondha-
tunk le. Ám nem csak a villa-
mos energiáról van itt szó, hi-
szen az atomerõmû építése
szinte egy újabb ipari forrada-
lommal ért fel hazánkban.
Mára ez a technikai és tech-
nológiai fejlõdési pálya meg-
érett arra, hogy a múltjára vo-
natkozó emlékeket össze-
gyûjtsük, az utókor számára
megõrizzük. Ezt a feladatot
vállalta fel a paksi atomerõmû
azzal, hogy létrehozta az
Atomenergetikai Múzeumot.

A múzeum megnyitására
2012. március 7-én került sor,
népes vendégsereg jelenlét-
ében. Az ünnepség a paksi
mûvészeti iskola növendékei-
nek zenei mûsorával kezdõ-
dött, majd Hamvas István, a
PA Zrt. vezérigazgatójának
köszöntõje után Pálinkás Jó-
zsef, a Magyar Tudományos
Akadémia elnöke mondott
megnyitó beszédet. Ezt köve-
tõen Pálinkás József és Ham-
vas István átvágták a nemzeti
színû szalagot, majd Mittler
István, a PA Zrt. kommuniká-
ciós igazgatója invitálta a ven-
dégeket a közel 2000 m2-es ki-
állítótér bejárására. A kiállítás
megtekintését követõen Tóth
Ferenc kormánymegbízott,
országgyûlési képviselõ, a
Tolna Megyei Kormányhiva-
tal vezetõje szólt a múzeum
jelentõségérõl.

Baji Csaba, a PA Zrt. Igaz-
gatóságának elnöke, az MVM
Zrt. elnök-vezérigazgatója (az

Atomerõmû akkori vezér-
igazgatója) üzenetében meg-
fogalmazta: „Számomra nagy
öröm ez a nap, mert az ipar-
történeti és egyben kultúrtör-
téneti jelentõségén túl egy tíz
évvel ezelõtti emléket is elõ-
hív, ugyanis 2002-ben sike-
rült az akkori Üzemtörténeti
Gyûjtemény részére egy meg-
felelõ helyiséget biztosítani.”

Hamvas István beszédében
kiemelte annak fontosságát,
hogy minél többen ismerked-
jenek meg a nukleáris energe-
tikával. Mint mondta, a felújí-
tott épületben berendezett ki-
állítás komplexitása „megfele-
lõ módon reprezentálja az
atomenergetika hazai alkal-
mazásának elterjedését, vala-
mint segíti a hazai ismeretter-
jesztést.”

Pálinkás József méltatta az
atomerõmû törekvéseit a
nukleáris energetikát érintõ
ismeretterjesztés tekinteté-
ben, és bizakodását fejezte ki,
hogy „az újonnan megnyitott
Atomenergetikai Múzeum
hozzájárul a széleskörû és tu-
dományos alapokon nyugvó
közérdekû tájékoztatáshoz,
az atomenergetika hasznos-
ságának és fontosságának is-
mertté tételéhez.”

Tóth Ferenc a múzeum je-
lentõségét megyei tekintetbõl
emelte ki, mely szerint az
Atomenergetikai Múzeum
sok látogatót vonz majd a ré-
gióba.

A múzeum története 1992-
ben kezdõdött az atomerõmû
építésével és üzemeltetésével

kapcsolatos emlékek gyûjté-
sével, majd 1995-ben elhatá-
rozás született az üzemtörté-
neti gyûjtemény múzeumi
rangra emelésérõl. 1999-ben
múzeumi mûködési enge-
délyt kapott az atomerõmû
Tájékoztató és Látogatóköz-
pontjában elhelyezett üzem-
történeti gyûjtemény. A mû-
ködési engedély ekkor még az
atomerõmû 30 km-es körzeté-
re biztosította a gyûjtõköri te-
vékenységet. Egy nagyobb tá-
rolási lehetõséget biztosító
raktár átalakításával lehetõ-
ség nyílt a gyûjtõköri bõvítés-
re. 2010. december 9-én alá-
írásra került az Atomenergeti-
kai Múzeum, mint országos
szakmúzeum mûködési enge-
délye. A múzeumba elsõként
az atomerõmû nyugdíjasai
(közel ezren) látogattak el
2011. szeptember 2-án, és
örömmel szemlélték mind-
azon berendezéseket, szer-
számokat, melyekkel egykor
munkásnapjaikat töltötték. 

A múzeum hazánk atomfi-
zikával, energetikával kap-
csolatos, muzeális értékû,
ipartörténeti ritkaságnak szá-
mító tárgyait, emlékeit gyûj-
tötte össze az ország egyetlen
atomerõmûvének hajdani be-
rendezései, eszközei mellett.
Különleges a paksi Atomener-
getikai Múzeum a tekintetben
is, hogy nemcsak gyûjt, õriz
és bemutat, hanem lehetõsé-
get ad kutatásra, tanulmá-
nyok végzésére.

Beregnyei Miklós

Alternatív energiával született magyar rekord 
A Guinness hitelesítést jó eséllyel várja az MVM

Felsõoktatási intézmények felé veszi
az irányt az Energia 2.0 program

A „Nemzeti Energiastratégia 2030” törekvéseihez
illeszkedik az MVM kezdeményezése

Fluck Benedek humán erõforrás vezérigazgató-helyettes,
Felkai György kommunikációs igazgató,
Lepés Gábor Balkán Fanatik

Múzeum az atomenergetikáért

Hamvas István, Pálinkás József, Mittler István
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A tavalyi évben indult út-
jára az E.ON 'Energia új
utakon' elnevezésû
Fenntarthatósági Prog-
ramja. Vállalatcsopor-
tunk hosszú távú straté-
giájának kulcseleme a
fenntartható energiagaz-
dálkodás megteremtése:
felelõs vállalatként egész
Európában és Magyaror-
szágon is jelentõs erõfe-
szítéseket teszünk a környezet-
tudatos technológiák, így az E-
mobilitás elterjedésének támo-
gatásáért.

A program keretében tavaly októ-
berben Budapesten átadtuk az
E.ON elsõ magyarországi elektro-
mos töltõpontjait, illetve saját jár-
mûflottánkba is „munkába áll-
tak” elektromos jármûvek.

A 2012-es évben számos to-
vábbi akciót tervezünk, ezek
egyike együttmûködésünk a tv2-
vel, melynek keretében a csator-
na Megasztár6 címû mûsorának
majdani gyõztese az E.ON jóvol-

tából egy kiterjesztett hatótávú
elektromos autóval, egy Opel
Amperával térhet majd haza.

Voltec elektromos meghajtó-
rendszerével az öt ajtós Ampera
négy utast képes kényelemben
szállítani. Hasznos csomagtérrel
rendelkezik és több mint 500 km
megtételére képes.

Az Opel Amperával 60 km te-
hetõ meg az akkumulátor kizáró-
lagos használatával. Az 1,4 literes
61 kW (82 LE) teljesítményû,
benzinüzemû áramgenerátor a
hatótávot 500 kilométer fölé eme-
li. Amikor az akkumulátor töltése
lemerül, a benzinnel mûködõ

motor-generátor áramot ter-
mel a villamos meghajtóegy-
ség számára, és egyidejûleg
fenntartja az akkumulátor töl-
töttségi szintjét.

Alacsony kibocsátás 
alacsony költséggel

Egy kiterjesztett hatótávú
elektromos jármû napi 60
km-es utazással (22 000

km/év) számolva éves szinten
körülbelül 1700 liter benzint spó-
rol meg. Az összehasonlítási
alap: egy Opel Ampera üzemelte-
tésének költsége kilométerenként
körülbelül 0,02 euró, ezzel szem-
ben literenként 1,16 eurós üzem-
anyagárral számolva a benzin-
üzem kilométerenként 0,09 eurót
emészt fel. Más szavakkal az
Opel Amperával elektromos
üzemmódban megtett út kilomé-
terenkénti költsége körülbelül
ötöde lesz a hagyományos benzi-
nes jármû költségének, a jelenle-
gi üzemanyagárak mellett.

(Forrás: www.eon-hungaria.com)

ERÕMÛVEK 2012
Az energiatermelés perspektívái

Budapest, 2012. április 17-18.
Legyen ott Ön is az IIR Magyarország erõmû beruházásokkal foglalkozó kétnapos szakkon-
ferenciáján, tudjon meg többet az energiatermelés jövõbeni lehetõségeirõl, ismerje meg a leg-
frissebb erõmû építési projekteket, legyen naprakész a szabályozási kérdésekben és hallgas-
sa meg a piacon meghatározó vállalatcsoportok stratégiai elképzeléseit!

A rendezvény prominens szakemberei:

● Briglovics Gábor, vezérigazgató, Alpiq Csepeli Vállalatcsoport
● Dr. Büki Gergely, MTA doktora
● Gyõrei János, tanácsadó, MVM Trade Villamosenergia Kereskedelmi Zrt.
● Dr. Hegedûs Miklós, ügyvezetõ igazgató, GKI Energiakutató és Tanácsadó Kft.
● Dr. Korényi Zoltán, ny. igazgató,
● Nagy Sándor, termelési vezérigazgató-helyettes, Magyar Villamos Mûvek Zrt.
● Dr. Petrányi Csaba, polgármester, Újszilvás
● Péterffy Attila, üzletág-igazgató, Erõmû Üzletág, Dalkia Energia Zrt.
● Simone Ruiz, European Policy Director, International Emissions Trading Association (IETA)
● dr. Stróbl Alajos, fõmérnök, PÖYRY-ERÕTERV ZRt.
● Dr. Szörényi Gábor, fõosztályvezetõ, Magyar Energia Hivatal
● Szõcs Mihály, vezetõ projektfejlesztõ, Szeged Energia ZRt.
● Tokai Magdolna, üzletfejlesztési osztályvezetõ, Magyar Villamos Mûvek Zrt.
● Tompa Ferenc, Energiatermelési projektvezetõ, E.ON Erõmûvek Kft.
● Dr. Zoltay Ákos, ügyvezetõ fõtitkár, Magyar Bányászati Szövetség

Az egy idõben és egy helyszínen megrendezésre kerülõ Emisszió-kereskedelmi szakfórum-
mal közös plenáris elõadások keretében pedig hallgassa meg az International Emissions
Trading Association (IETA) európai szabályozási igazgatójának elõadását!
(Jelentkezés és további információ: www.iir-hungary.hu)

Emisszió-kereskedelmi 
szakfórum

Mercure Budapest City Center, 2012. 04. 17. 

A harmadik kereskedési idõszak 2013-tól 2020-ig tart
majd, és a korábbi rendszerhez képest jelentõs módosítá-
sokat hoz magával: pl. kiterjed a szén-dioxid mellett az
üvegházhatást okozó egyéb gázokra, a nemzeti kiosztási
terveket felváltja az árverés, illetve az egész Unióra érvé-
nyes egységes szabályok alapján történõ ingyenes kiosz-
tás.
Az érintett létesítmények alapszabályként nem kapnak in-
gyenes kibocsátási egységeket, hanem emissziójukat év-
rõl évre növekvõ mértékben - az egyre szûkülõ uniós
összkibocsátási „sapka” miatt - aukción megvásárolt egy-
ségekkel kell fedezniük, vagy pedig csökkenteniük kell a
kibocsátásukat.

Amivel foglalkozunk:
● Az EU klímastratégia fõbb irányvonalai 

● A nem ipari szektorok dekarbonizációját szabályzó
ún. erõfeszítés-megosztási rendszer 

● Miben lesz más az EU ETS 3. kereskedési periódusa az
EU szintû szabályozási változások tükrében, mint a
megelõzõ idõszakok? 

● Az új egységes uniós regiszter 
● A kibocsátási egységekre (EUA) vonatkozó aukciós

mechanizmus szabályozása 
● Hogyan és mikortól tudnak élni a centralizált árverési

platform nyújtotta lehetõségekkel a magyarországi
üzemeltetõk?

o Jogszabályi háttér, részvételi kondíciók és feltéte-
lek, elõnyök és hátrányok, érvek és ellenérvek 

● ETS tagállami kompenzáció - lehetõség és/vagy reali-
tás?

● Kvótaár-elõrejelzések és árbefolyásoló tényezõk 

Rendezvényünk 2012-ben egy idõben, egy helyen, 2 közös

elõadással kerül megrendezésre az éves tavaszi ERÕMÛ-
VEK 2012 szakkonferenciával!

Rendezvényünk szólni kíván az energiaszektorban és az
energiaintenzív iparágakban tevékenykedõ vállalatok

● ügyvezetõi, cégvezetõi, üzletfejlesztési vezetõi szintjéhez, 
● stratégiai vezetõkhöz és döntéshozókhoz, 
● pénzügyi vezetõkhöz,
● környezetgazdálkodási, környezetvédelmi vezetõk-

höz, 
● energiagazdálkodási, energiaszolgáltatási vezetõkhöz, 
● gazdasági, kereskedelmi vezetõkhöz, 
● termelési, technológiai, mûszaki és beruházási veze-

tõkhöz,
● szabályozó hatóságok szakembereihez,
● a területen jogi vagy stratégiai tanácsadóként dolgozó

vagy IT-megoldásokat nyújtó cégek szakembereihez,

Továbbá minden olyan érdeklõdõt szívesen látunk, aki vala-
milyen formában érintetté vált az EU ETS szabályozási válto-
zások következtében, és kérdéseire választ kaphat progra-
munkból.

KKKK iiii tttt     éééé rrrr ddddeeee kkkkeeee llll ????
Kipróbálható csõposta, telefonhírmondó és
virtuális realitás - a 19. és a 21. század tech-
nikai megoldásai együtt, mûködés közben
láthatók a „Szabad a pálya” kiállításon, a
Közeledési Múzeumban. (Budapest, XIV.
kerület, Városligeti krt. 11.)

A „boldog békeidõk” azaz a dualizmus korá-
nak technikai fejlõdését mutatja be a Közleke-
dési Múzeum új kiállítása, a „Szabad a pálya".
A kiállításban, a hazai múzeumokat tekintve

elsõk között használnak digitális, úgynevezett
kiterjesztett valóság (augmented reality) esz-
közt az urbanizáció folyamatának szemlélteté-
séhez: a látogató okostelefonjával, vagy a kihe-
lyezett tabletek segítségével kaphat bõvebb in-
formációt a kiállításban elhelyezett Magyaror-
szág térképrõl.

A mûködõ csõposta és telefonhírmondó
mellett a megnyitón (március 21.)  kiderül,
hogy ki a telefonközpont feltalálója, és mi haj-
totta az elsõ mosógépeket. Az érdeklõdõk ré-
szére rövid csõpostás-tanfolyamot is tartanak.

A kiállítás elõre láthatóan az év végéig tart
nyitva. (D. Csaba)

A megalakulóban lévõ „Megújuló Energia Tárolási Klaszter”
(Renewable Energy Storage Clusters (RES-Clu) nyitó konferenciája

lesz 2012. március 30-án (pénteken) 9.30-14 óra között.
Helyszín: 2800 Tatabánya, a Modern Üzleti Tudományok Fõiskolájának nagyterme, Stúdi-
um tér
Ismerjük azt a tényt, hogy régiónkban a megújuló energiák terjedésének az egyik legna-
gyobb akadálya a rendszer szabályozásához szükséges kiegyenlítõ energia, az energia tá-
rolás hiánya. Ezen akadály, illetõleg a hiány feloldására 2011-ben Magyarországon meg-
alakult az ELSÕ MAGYAR ENERGIATÁROLÁSI KLASZTER NONPROFIT Kft. (rövid ne-
vén: EMEK nonprofit Kft.). Párhuzamosan ezzel, hasonló célzattal Szlovákiában bejegy-
zésre került a GREEN-ENERGY STORAGE CONSULTING (rövid nevén: GESC n.o.) cég. A
két cég közösen nyújtott be pályázatot 2011-ben „A Magyarország-Szlovákia Határon Át-
nyúló Együttmûködési Program” keretében azzal a határozott céllal, hogy a pályázati ki-
írásban megfogalmazott prioritással összhangban - klaszter és üzleti partnerségek, vala-
mint hálózatok létrehozásával - az energiatárolással kapcsolatos mûszaki tudományos és
üzleti információ áramlás javításában részt vállaljon, elõsegítse azt minél szélesebb kör-
ben. A pályázat sikeres volt.
A projektet mûködtetõ két - magyar és szlovák - fél által aláírt Együttmûködési Megálla-
podás és a VÁTI-val kötött szerzõdés alapján kerül sor a leendõ magyar és szlovák
klaszter tagok elsõ nyilvános összejövetelére, A NYITÓ ÉRTEKEZLETRE.
Az értekezleten mód és lehetõség adódik a Klaszterbe történõ tagi felvételre.
A Nyitóértekezlet szervezõje Balogh Ernõ energetikai szakértõ. e-mail címe: b31@t-
online.hu, 
postai címe: Budapest XII. Csaba u.18.b. 1122.
A fent említett magyar kft. e-mail címe: emekkft2011@gmail.com, illetõleg postán: Guzli
Piroska, EMEK nonprofit Kft., 2094 Nagykovácsi, Tücsök utca 10.

A nyitó értekezlet elõzetes programja :

9.30-10.00 Regisztráció
10.00-10.20 Köszöntõ: Bencsik János országgyûlési képviselõ, az Országgyûlés Energeti-

kai Albizottságának elnöke
10.20-10.30 Bemutatkoznak a projekt partnerek, a megújuló energia tárolási klaszter

céljának ismertetése (Guzli Piroska, EMEK nonprofit Kft. és Horváth Adri-
án, GESC s.r.o)

10.30-11.00 Összefoglaló a Megújuló energiák terjedésének jelenlegi helyzetérõl (Tófalvy
Zsolt)

11.00-11.15 A megújuló energia felhasználás jelenlegi helyzete Szlovákiában (Martha
Holczheiová)

11.15-11.35 Új típusú nap- és szélenergia-hasznosító technológiák ismertetése (dr. Prof.
Hajtó János)

11.50-12.20 Az energiatárolás szükségessége és legújabb technológiák összefoglaló is-
mertetése (Balogh Ernõ)

12.20-12.35 A hidrogén szerepe az energiatárolásban (Dõry Zsófia)
12.35-12.50 Rövid kérdések és válaszok
12.50-13.00 Klaszterba való belépések adminisztrációja (magyar és szlovák oldalon kü-

lön)

Energia új utakon - már a Megasztár6-ban is
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A Villamosenergia-ipari Nyugdíjas Ala-
pítvány nevében köszönetünket fejez-

zük ki a személyi jövedelemadó
1%-ának felajánlásáért

Villamosenergia-ipari Nyugdíjas Alapítvány
2800. Tatabánya Gál István lakótelep 803.3/8.

Adószámunk: 19148793-1-11

Tisztelt Kollégák, Adományozók!
A Villamosenergia-ipari Nyugdíjas Alapítvány ne-
vében köszönetünket fejezzük ki a személyi jö-

vedelemadó 1%-ának felajánlásáért.
Ez az összeg 2011. évben 482.713,- Ft volt.

Köszönetet mondunk minden támogatónknak.
Ezekbõl az adományokból tudtuk biztosítani

nyugdíjasaink szociális segélyezését, kegyeleti
segélyezését.

Az alapítvány személyi jellegû (bér) juttatást
senkinek nem adott.

Fõ célunk a jövõben is a volt kollégák, a nyugdíjasa-
ink és hozzátartozóik szociális helyzetének javítása.

Ezért tisztelettel kérjük, hogy a jövõben is támo-
gassák a volt kollégákat az alapítványon keresztül

adományokkal, a SZJA 1 %-ának felajánlásával.

A rendelkezésnél a fenti adószámot használják.

Ismételten köszönjük támogatásukat az alapít-
vány kuratóriumának nevében.

Molnár Miklós                      Fermann József
elnök                                      titkár

Idén negyedik alkalommal került megrendezésre az
OVIT Farsang, 2012. február 23-án. A farsangi
felvonulást - a már megszokott módon - Olasz Zsolt
vezényelte Chuck Norris jelmezében.  

A negyedik alkalom jelmezesei - csibe, gésa, macska, macska-
jaj, sárkányhajós, hóember, „Andriska a király”, fõszakács,
barlangász, méhész, kéktündér, cowgirl, fogorvos, malacka,

törpilla, pillangó, helikopter, OVIT basa és háreme és még
sokan mások - változatlanul megnehezítették a zsûri dolgát.

A 2012-es év nyertesei a csibe és a gésa voltak, de ebben az
esztendõben is lettek külön díjjal jutalmazott jelmezek. A
farsangi hangulatért ismételten a Hanti Band Zenekart illeti a
dicséret. 

Köszönjük a szervezõknek és a résztvevõknek az idei fer-
geteges farsangi mulatságot! (P.S.Á.)

OOOOVVVV IIII TTTT     FFFFaaaa rrrr ssss aaaannnngggg     (((( NNNN rrrr.... 4444 ))))
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Március 2-án tartotta idei elsõ
ülését a VITSPORT Alapítvány
kuratóriuma. Idõszerûségük
okán a fõ napirendi pontok az
elmúlt évet lezáró beszámoló
anyagai és a 2012. évi költség-
vetés elfogadása voltak, de eze-
ken túl más, fontos témák is te-
rítékre kerültek.

A 2011-es évvel kapcsolatban a
kuratórium megállapította, hogy
az alapítvány munkáját és gazdál-
kodását a tervszerûség jellemez-
te, s tevékenységével - mindenek-
elõtt az iparági sporttalálkozók
anyagi támogatásával és a honlap
mûködtetésével - jelentõsen hoz-
zájárult ahhoz, hogy az iparági
sportmozgalom 2011-ben is ered-
ményes évet zárt. Az iparági
sporttalálkozók hagyománya az
elmúlt évben tovább épült, gaz-
dagodott. Az Általános Verseny-
szabályzat szerinti normatív tá-
mogatást - a csõdeljárás alatt volt
Vértesi Erõmû kivételével - vala-
mennyi társaság befizette, a kura-
tórium bízik benne, hogy utólag
ez a kérdés is rendezõdni fog. A
kuratórium köszönetet mond az

iparági társaságoknak az alapít-
vány, közvetve pedig az iparági
sportmozgalomnak támogatásá-
ért. 

A beterjesztett és elfogadott
2012-es éves költségvetés az elõ-
zõ évihez hasonló súlypontokat
tartalmaz. Bevételi oldalon elsõ-
sorban továbbra is a társaságok
normatív támogatására épít, de
az alapítvány bízik abban, hogy
az idén - SZJA-juk 1 %-át kérve -
sikeresebben tudja megszólítani
az iparági sportmozgalmat szív-
ügyének tekintõ munkavállaló-
kat, és családtagjaikat is. A fel-
használási elõirányzatok közül
értelemszerûen domináns az
iparági találkozók megrendezésé-
nek támogatása, és továbbra is
fontos cél az alapítvány honlapjá-
nak mûködtetése és folyamatos
fejlesztése.

A kuratórium írásbeli elõter-
jesztés alapján megtárgyalta és el-
fogadta a Tájékoztató a villamos-
energia-ipari sporttalálkozók tá-
mogatása iránt érdeklõdõk számá-
ra c. anyagot, amely elsõsorban az
iparágon kívüli társaságok számá-
ra készült, és sokféle megjelenési,

PR-építési lehetõséget kínál a po-
tenciális támogatók számára. A
kuratórium ezúton is kéri az ipar-
ági sportbarátokat, hogy ha tud-
nak olyan cégrõl, amelyet valószí-
nûsíthetõen érdekelhet ez a lehe-
tõség, keressék meg a kuratórium
valamely tagját, hogy felvehessük
velük a kapcsolatot!

A kuratóriumi ülésen került sor
az iparági sporttalálkozók 2011. évi
eredményei alapján  kiértékelt ipar-
ági vándorkupák közül a nagyválla-
lati kategóriák átadására.

Horváth Tibor, a kuratórium al-
elnöke és a vándorkupák referen-
se bevezetõjében elmondta, hogy
mind a „RÉSZVÉTEL A FONTOS”,
mind pedig a „NEMCSAK A RÉSZ-
VÉTEL A FONTOS” vándorkupák
nagyvállalati kategóriáját 2011-

ben az EDF DÉMÁSZ Társaság-
csoport nyerte el és átadta azokat
a gyõztes társaságcsoportot képvi-
selõ Márton Sándor sportkoordi-
nátornak. Tájékoztatásként el-
mondta, hogy a kisvállalati kate-
góriában gyõztes MVM Informati-
kai Zrt. és MAVIR ZRt. saját társa-
sági rendezvényükön vették, illet-
ve veszik át a vándorkupát.

Az Egyebek napirendi pont ke-
retében Várhelyi Géza a honlap
mûködésével kapcsolatban  tájé-
koztatást adott a folyamatban lévõ
fejlesztésekrõl, amelyek közül a
közeljövõben megvalósul a fõme-
nü átalakítása: ezentúl innen lehet
majd elérni a tárgyévi sporttalálko-
zókkal kapcsolatos információkat.

Kiemelte még, továbbra is na-
gyon fontos cél, hogy minél többen

regisztráljanak a honlapon: ezzel
mindenki jól jár, az is, aki regiszt-
rál, hiszen figyelmeztetõ hírlevelet
kap, ha valami õt érdeklõ újdonság
jelenik meg a honlapon, és jól jár-
nak a sporttalálkozók szervezésé-
ben résztvevõk, azaz a rendezõk és
a társasági sportkoordinátorok is,
mert csökken, illetve hatékonyab-
bá válhat a munkájuk. Ha a regiszt-
rálás széles körben megvalósul, ak-
kor lehetõvé válik, hogy az iparági
sportmozgalmat érintõ fontos té-
mákban közvetlenül  fordulhas-
sunk az iparági sportbarátokhoz.

A kuratóriumi ülés jegyzõ-
könyve és írásos anyagai az ala-
pítvány honlapján megtekinthe-
tõk, tanulmányozhatók!

Várhelyi Géza
a kuratórium elnöke

ÉÉÉÉ SSSS ZZZZ RRRR EEEE VVVV EEEE TTTT TTTT EEEE DDDD ????
- Megváltozott a VITSPORT

Kupa Futóverseny idõpont-
ja: az új terminus május
13-a!

- Az idén nem a megszokott
augusztusi hétvégén,
hanem már július végén,
konkrétan júl. 26-29-én
kerül megrendezésre az
iparági tenisztalálkozó,
ezúttal Budapesten, a
Folyondár utcai pályákon!

- Az elmúlt években a
megszokottól egy héttel ko-
rábban, azaz jún. 29 - júl.
1. között Szentendrén lesz
az idei VOTT!

Tudósító: 
Bárdos Béla

A sítalálkozó
helyszíne ismét a
szlovákiai Tale volt. A kristály-
tiszta levegõ, a több, mint méte-
res hó garanciát jelentett a szür-
ke mindennapokból való kelle-
mes kikapcsolódáshoz. A 440
résztvevõt négy olyan szállodá-
ban helyeztük el, melyeket a kö-
zelmúltban  újítottak fel. A sípá-
lya szinte csak a miénk volt, ma-
gyar szótól volt hangos a völgy.

Mint szervezõ elmondhatom,
hogy az ideális hóviszonyok va-
lamint a részt vevõ csapatok
együttmûködõ készsége jó alap
volt az elõkészítéshez. Így aztán
mi rendezõk sem panaszkodhat-
tunk, öröm volt levezényelni a
találkozót. 

De álljon itt a részvevõk véle-
ménye, meséljék el élményeiket,
adják vissza õk a rendezvény
hangulatát.   
Lovász László, E.ON Hálózati
Szolgáltató Kft.:

Már a megnevezés is árulko-
dó. Sítalálkozó! Tudjuk, hogy ez
egy iparági verseny, de a hangula-
tában inkább egy találkozó, ahol
találkoznak a mozgást és a  síelést
kedvelõ kollégák, családtagok.
Felejthetetlen volt a vendéglátóink
figyelmessége, vendégvárása.
Azt, hogy az idén ilyen remek
idõt is tudtak biztosítani, még fo-
kozza bennem a visszatérés re-
ményét. A verseny lebonyolítását
is a hozzáértés jellemezte, szó-
val… a résztvevõk teljes körû elé-
gedettségét tudom tolmácsolni!
Kádár Csaba, E.ON Észak-du-
nántúli Áramhálózati Zrt.:

A XXIX. iparági sítalálkozó is-
mét bebizonyította, hogy az
iparágon belül nagyon sok  téli
sportot kedvelõ kolléga dolgozik.
Mint minden alkalommal, a szer-
vezõk az idén is kitettek magu-
kért, a korábbiakban már ma-
gasra tett szervezési színvonalat
most is túlteljesítették. Mindnyá-

junk örömére a versenyen mo-
dern kijelzõt is bevetettek, így
mindenki - a futam végén - azon-
nal láthatta eredményét. Mint a
sísport kedvelõje, örömmel ve-
szem tudomásul, az iparági sí-
találkozókra az utánpótlás bizto-
sított a fiatalok által, és nagyon
nagy öröm, hogy a nyugdíjas
kollégák is egyre nagyobb szám-
mal vesznek részt ezeken a ren-
dezvényeken. Ezt az alkalmat is
megragadom, hogy köszönetet
mondjak a szervezõknek és gra-
tuláljak a díjazottaknak!
Bányai Balázs, E.ON Gazdasá-
gi Szolgáltató Kft.:

Az utóbbi 4 év legjobb hóviszo-
nyai voltak a pályán, még a hó-
esés sem volt zavaró. Mindenki
nagyon jól érezte magát, ami egy-
részt köszönhetõ a nagyszerû és
tiszta szálláshelynek, a bõséges
ellátásnak, a lehetõségnek, hogy a
wellness-ben ki lehessen kapcso-
lódni, relaxálni, feltöltõdni lehes-
sen, másrészt pedig a vidám, köz-
vetlen társaságnak, a családias,
baráti hangulatnak és nem utolsó
sorban a zökkenõmentes, profi le-
bonyolításnak, a sítalálkozó egé-
szére vonatkozóan.

Az „elsõ éves” kollégák sze-
rint számukra a sípálya jövõre is
tartogat újdonságokat és a tá-
nyéros felvonó nagyon „jópofa”,
- kezdõként elég egy integetés,
és könnyen leeshetsz róla. A ta-
pasztaltabb, rutinosabb „vén ró-
kák” szerint a sípálya ugyan rö-
vid, a felvonóknál néha sokat
kell várni, de csak a leleményes-
ség kérdése, hogy ki hogyan
használja ki a pálya és a környe-
zet adta lehetõségeket.

Lényeg a lényeg: Mindenki
szívesen jönne jövõre is! 

❖❖❖

Az ünnepélyes eredményhir-
detés remek alkalom volt arra,
hogy Várhelyi Géza, a Villamos-
energia-ipari Sportbizottság és a
VITSPORT Alapítvány kuratóriu-
mának elnöke átadja az alapít-
vány kitüntetését két régi sport-
társunknak, Tari Gábornak és

Cs. Nagy Istvánnak annak elis-
meréseként, hogy, mindkettõ-
jüknek múlhatatlan érdemei
vannak az iparági sítalálkozók
hagyományának megteremtésé-
ben és megerõsödésében, ab-
ban, hogy mára a sportág talál-

kozói iránti érdeklõdés már ve-
tekszik a természetbarát találko-
zókéval! A meghatott díjazottak
a résztvevõk nagy tapsa, meleg
ünneplése közepette vették át a
kitüntetést.
Gratulálunk a gyõzteseknek!

Eredmények:
„MI VAGYUNK A LEGJOBBAK
VÁNDORKUPA" (KIS ÉS KÖ-
ZEPES CÉGEK)
1. MVM ERBE
2. BUDAPESTI ERÕMÛ
3. SINERGY KFT.

„MI VAGYUNK A LEGJOBBAK
VÁNDORKUPA" (NAGYVÁLLA-
LATI KATEGÓRIA)
1. MÁTRAI ERÕMÛ ZRT.
2. EDF DÉMÁSZ
3. ELMÛ-ÉMÁSZ

LEGEREDMÉNYESEBB TÁR-
SASÁG, VÁNDORKUPA
1. MÁTRAI ERÕMÛ ZRT., 136 PONT
2. MVM-MAVIR, 80 PONT
3. MVM-ERBE,41 PONT

Egyéni eredmények
ÓRIÁS MÛLESIKLÁS
LEÁNY -MINI
1. FEHÉR LUCA BLANKA, MERT
2. PAPP VIKTÓRIA, SINERGY
3. VAVRIK MANDULA, MVM ERBE

FIÚ-MINI
1. SIMÁK PÁL DÁNIEL, MVM-MAVIR
2. KOCZOR KOLOS, MVM ERBE
3. KISS BENEDEK, SINERGY

LEÁNY- GYEREK
1. MÖHRING LISA, MVM ERBE
2. BÁRDOS VIKTÓRIA, MERT
3. TENGELY LUCA, MERT

FIÚ-GYEREK
1. ZÁPREL ZSOMBOR, MERT
2. MÖHRING CHRISTOPH, MVM ERBE
3. SAFRANKA BALÁZS, MERT

LEÁNY-SERDÜLÕ
1. BÚZÁS ESZTER, VÉRTES
2. SZEKRÉNYES LINDA, MERT
3. MÉHES KRISZTINA, MVM-MAVIR

FIÚ-SERDÜLÕ
1. ZÁPREL IMRE, MERT
2. SAFRANKA BÉLA, MERT
3. MOLNÁR BÉLA BENCE, MERT

LEÁNY-IFJÚSÁGI
1. SZABÓ LAURA, MERT
2. ZÁPREL NÓRA, MERT
3. GALAMBOS NOÉMI, MVM-MAVIR

FIÚ-IFJÚSÁGI
1. ASZTALOS BENCE, MERT
2. VARGA BENCE, MERT
3. HEDZSI BENCE, MERT

NÕ-FELNÕTT
1. VELCSOV ZSUZSANNA,

BUDAPESTI ERÕMÛ
2. KAMARÁS KRISZTINA,

MVM-MAVIR
3. EGYED VIKTÓRIA, MERT

FÉRFI-FELNÕTT
1. HADZSI ATTILA, MERT
2. VARGA ATTILA, MERT
3. MÖHRING TAMÁS, MVM-ERBE

NÕ-SENIOR I
1. TARI KRISZTINA, MVM-MAVIR
2. KISS GERTRUD, POWERGEN
3. DINSDALE JULIANNA, MVM-MAVIR

FÉRFI-SENIOR I
1. IFJ. DR. SIMÁK PÁL, MVM-MAVIR
2. BANKA ZSOLT, MERT
3. SZÕLLÕSI SÁNDOR, MERT

NÕI-SENIOR II
1. ORMÓDI BÉLÁNÉ, EDF DÉMÁSZ
2. TIHANYI ZOLTÁNNÉ, MVM-MAVIR
3. KOLLER JENÕNÉ, ELMÛ-ÉMÁSZ

FÉRFI-SENIOR II
1. BÚZÁS MÁRTON, VÉRTES
2. HASZNOSI SZILÁRD, MVM-MAVIR
3. TENGELY SÁNDOR, MERT

NÕI-SENIOR III
1. BAKÁCS NATASA, MVM-ERBE
2. VÕNEKI ANTALNÉ, EDF DÉMÁSZ
3. TÓTH FERENCNÉ, EDF DÉMÁSZ

FÉRFI-SENIOR III
1. KÁCSOR ÁRPÁD, E.ON HÁLÓZAT
2. DR. SIMÁK PÁL, MVM-MAVIR
3. SKACH LÓRÁNT, PAKS

SENIOR NÕI CSAPATVER-
SENY GYÕZTESE
1. MVM-MAVIR

TARI KRISZTINA
DINSDALE JULIANNA
TIHANYI ZOLTÁNNÉ

SENIOR FÉRFI CSAPATVER-
SENY GYÕZTESE
1. MERT

BANKA ZSOLT
SZÕLLÕSI SÁNDOR
KOSZTYA BALÁZS

NÕI ABSZOLÚLT VÁNDORKU-
PA GYÕZTESE
1. MERT

SZABÓ LAURA
SZEKRÉNYES LINDA
ZAPREL NÓRA

FÉRFI ABSZOLÚLT VÁNDOR-
KUPA GYÕZTESE
1. MERT

ASZTALOS BENCE
HADZSI ATTILA
VARGA ATTILA

CSALÁDI VÁNDORKUPA
EREDMÉNYE
1. SIMÁK CSALÁD
2. ZÁPREL CSALÁD
3. HADZSI CSALÁD

–HÍREK
Ülést tartott a VITSPORT
Alapítvány kuratóriuma

XXXX XXXX IIII XXXX ....     
IIII pppp aaaa rrrr áááá gggg iiii     

ssss íííí tttt aaaa lllláááá llll kkkkoooo zzzz óóóó
Ideális körülmények, remek

hangulat, sikeres verseny

Bemutatjuk a 
kitüntetetteket
Újságunk a következõ lap-
számtól kezdve cikksorozatot in-
dít, amelyben bemutatja a VIT-
SPORT Alapítvány „A Sportért és
az Iparági Kollégákért” díjával
eddig kitüntetetteket: idõrend-
ben Bacsó Nándort, Dervarics At-
tilát, Kisteleki Gusztávot, Hajdú
Andrást, Tari Gábort és Cs. Nagy
Istvánt. 
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VILLAMOSENERGIA-IPARI SPORTNAPTÁR 2012.
Hagyományos sportágak Rendezõ Idõpont Helyszín

23. Asztalitenisz E.ON Észak-dunántúli Áramhálózati Zrt. jún.15-17 Gyõr
30. Horgász Bakonyi Erõmû Zrt. júl. 6-8 Ajka
34. Kajak-kenu EDF DÉMÁSZ Társaságcsoport aug.31-szept. 2 Szeged
30. Labdarúgás Paksi Atomerõmû Zrt. szept. 7-9 Balatonfüred
43. Sakk MAVIR ZRt. máj. 11-13 Budapest
29. Sí Mátrai Erõmû Zrt. febr. 16-19 Tálé
22. Teke Budapesti Erõmû Zrt. okt. 12-14 Tata
27. Tenisz ELMÛ-ÉMÁSZ Társaságcsoport júl. 26-29 Budapest
62. Természetbarát MVM Zrt. jún. 29-júl. 1 Szentendre
41. Vitorlás ELMÛ-ÉMÁSZ Társaságcsoport szept. 20-23 Alsóõrs

VITSPORT kupák
Sárkányhajó Paksi Atomerõmû Zrt. szept. 14-16 Fadd-Dombori
Kosárlabda EDF DÉMÁSZ Társaságcsoport febr. 25 Baja
Futás E.ON Hungária Zrt. máj. 13 Tata

Felhívjuk az iparági sportbarátok figyelmét, hogy - aki még nem tette meg - 
regisztráljon a VITSPORT.hu honlapon, így elsõ kézbõl értesülhet a sporttalálkozók friss híreirõl!

A 13 meghirdetett ipar-
ági sporttalálkozón a
nagyvállalati kategóriá-
ban, a létszám arányá-
ban az EDF DÉMÁSZ
regisztrálta a legtöbb
versenyzõt, és ugyan-
ebben a kategóriában a
társaság sportolói, csa-
patai a legeredménye-
sebbek lettek. 

A sportbarátok szemtanúi
voltak annak, hogy Márton
Sándor, az EDF DÉMÁSZ
Elektromos SE ügyvezetõje
boldogan vette át a díjakat
Horváth Tibortól, a kurató-
rium alelnökétõl. 

– Mit éreztél akkor? - kér-
deztük az ügyvezetõtõl.

– Minden elismerés jól-
esik, pláne akkor, ha köz-
vetetten is - mert a dicséret
elsõsorban a sportolókat il-
leti - a munkámat értékelte
a VITSPORT Alapítvány. A
kupákat immár második al-
kalommal az EDF DÉMÁSZ
nyerte el.

– Az elismerés, a dicséret,
az oklevél, a díjak
mennyire motiválják a
munkatársaitokat? 

– A sportegyesületi szak-
osztályok heti rendszeres-
séggel tréningeznek, az SE
biztosítja ennek feltételeit,
megszervezi a versenyeket,
és sportszakember segítsé-
gével támogatja a felkészü-
lést. A motiváció elsõsor-
ban belülrõl fakad. A kö-
zösségi élet terei egyre szû-
külnek, és minden ilyen
esemény az eredményektõl
függetlenül egy plusz feltöl-
tõdést ad a hétköznapokra.

– Milyen az elektromos

sportegyesületben a sport-
élet? 

– A közel 20 féle sportág
mindennapjainak megszer-
vezésében a szakosztályve-
zetõk adnak számomra
hathatós segítséget. Ezért
több idõm és energiám ma-
rad az aktuális finanszíro-
zási kérdésekre, a szerve-
zési feladatokra. A kupák
átadása, a versenyek és
egyéb ünnepi események
alkalmával, a felfokozott
hangulat, és a már említett
eredmények pedig a moti-
vációt és az energiát adják
az edzésekre, illetve a kö-
vetkezõ rendezvényre.    

– Azt hiszem, az aktív
spottevékenységhez a lel-
kesedésen és a tehetségen
kívül más is kell. Mennyi-
re kaptok anyagi támoga-
tást?

– Természetesen minden
lehetséges forrást felkuta-
tunk, akár pályázati lehetõ-
ségekrõl, akár alapítványi
befizetésekrõl legyen szó.
Mûködésünk alapjait az
EDF DÉMÁSZ biztosítja, de
ennek kiegészítése már az
ügyvezetõ feladata. 

– Mi a véleményed az ala-
pítvány munkájáról? 

– Az iparág munkaválla-
lóinak sportéletét koordiná-
ló szervezet nélkül koránt-
sem lenne ennyiféle ver-
senyzési lehetõség a szak-
osztályaink elõtt. A villa-
mos energia szektorban
több mint 60 éves hagyo-
mány a sport, a sportszer-
vezés. Az, hogy ennek ré-
szese lehetek, külön elisme-
rés számomra, így minden
ehhez kapcsolódó feladat
szervezését vállalom. (E.)

Egy, Szent Péterrõl elneve-
zett kis osztrák falucskában
szálltak meg idén a MAVIR
gyerek sítábor résztvevõi.
Természetesen a sok-sok vi-
dám gyereknek sikerült a fa-
lunak ezt az iménti állandó
jelzõjét vidám, hangos kis fa-
lucskára változtatni.

Az idõ kegyes volt a táboro-
zókhoz, mert február utolsó
napjaira hozott még jócskán
mínuszokat és hófúvást is. Mi-
re azonban eljött a verseny, a
megmérettetés ideje, szikrázó
napsütésben vívhattak meg
egymással a szlalompályán a
résztvevõk.

Az abszolút kezdõket - ide
értve a kezdõ felnõtteket is -
Lacza Gyuri bácsi ismertette
meg a síelés rejtelmeivel, míg a
már haladó fiatal síelõket Tari
Dávid síedzõ képezte tovább.

A kreischbergi sípályák hoz-
ták a papírformát, a hideg dél-
elõttökön porzott a jól megdol-
gozott hó a lécek alatt. A sípa-
radicsom pályái közül minden-
ki kiválaszthatta a tudásának
megfelelõ kihívást, és mivel
hóban nem szûkölködött a tér-
ség, az sem volt baj, ha valaki
alól kicsúszott a léc és hóban
landolt.

Mire eltelt a hét, és a szeles
hideg idõt felváltotta a szikrázó

napsütés, a kezdõk is magabiz-
tosan csúszkáltak az enyhébb
lejtõkön.

A gyerektábornak kötött
programja van, ahol megvan a
helye az edzésnek, a pihenés-
nek és az önfeledt játszadozás-
nak is, amelyet a gyerekek
jócskán ki is használtak. Az
idén két nagyobb csoportba
osztottuk a részt vevõ gyereke-
ket. A legkisebbek óvodás ko-
rig síeltek együtt, a nagyobbak
az általános- és középiskolá-
sok közül kerültek ki.

Az utolsó elõtti napon a ha-
gyományoknak megfelelõen
kisorsolták a rajtszámokat,
amelyeket kabalából a gyere-

kek éjszaka is viseltek annak
reményében, hogy igazi baj-
nokok lesznek belõlük. És így
is történt. Valamennyi gyerek
eredményesen zárta a síokta-
tást és hõsiesen megküzdött a
versenypályával.

Az eredményeket az utolsó
estén hirdettük ki ünnepélyes
keretek között. Az idén a gye-
rekek között Tari Kristóf és
Méhes Krisztina vehette át a
leggyorsabbnak járó kupát.
Persze az érmekbõl sem volt
hiány, a versenyen közel
negyvenen álltak fel a dobogó-
ra és vehették nyakukba az
arany, ezüst és bronzérmek
valamelyikét.

A gyerektábor hagyomá-
nyai alapján a tíz leggyorsabb
síelõ kapta meg a „Havasi Bi-
valy” nevet. Tari Kristóf ve-
hette magára az egyetlen
olyan emblémával ellátott pó-
lót, ami azt jelezte, hogy õ
egyszemélyben volt a leg-
gyorsabb és a legbátrabb „Ha-
vasi Bivaly” a kreischbergi pá-
lyákon az idén.

Azt mondják, már csak 362
napot kell aludni és ismét in-
dul a gyerektábor, ahová már
havasi bivalyokként érkez-
hetnek egy új pálya újabb ki-
hívásai elé.

A tábor résztvevõi ezúton
szeretnének köszönetet mon-
dani Cs. Nagy Juditnak, aki a
tábort megszervezte, és re-
mélik, hogy jövõre õt is sike-
rül elcsábítani a gyerektábor-
ba.

Bíró György (Yoda)
síszakosztály-tag
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Az elismerés ösztönzés
a további sportoláshoz

Aki a rajtszámot éjszaka is magán viseli, 
abból lehet igazi bajnok a legendák szerint
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12. OLDAL

2012. MÁRCIUS

A PRAKTIKER országos háló-
zata szeretettel várja az
EVDSZ tagjait áruházaikban.
A kedvezményes vásárláshoz
az érvényes tagkártyát kell
felmutatni a fizetés elõtt a
pénztárnál.  Javasoljuk, hogy
a vásárlás elõtt érdeklõdjenek
a napokról az információs

pultnál, mert a VDSZSZ-nek,
a vasutasoknak is vannak
kedvezményes napjaik, de
más idõpontokban.
PRAKTIKER partnercéges
kedvezményes hétvégék az
EVDSZ tagjai részére 

2012. április 27., 28., 29.
PRAKTIKER

Látogasson a Praktiker áruházba 2012-ben is!

Csak a szél címû magyar film el-
nyerte a berlini filmfesztivál nagydí-
ját. Fliegauf Bence játékfilmjét az
egyik legrangosabb elismeréssel, az
Ezüst Medvével tüntették ki.

A Magyar Villamos Mûvek Zrt. ez al-
kalomból nyilvánosan is kifejezte
õszinte nagyrabecsülését a film al-
kotóinak számos országos médi-
umában.

Az MVM, amely támogatta a film el-
készítését, büszke arra, hogy hozzá-
járult a magyar kultúra nemzetközi
sikeréhez.

NNNNéééé zzzz zzzz üüüükkkk     mmmmeeeegggg     mmmmiiii nnnn éééé llll     tttt ööööbbbbbbbb eeeennnn !!!!

Az AES Tisza Erõmû Kft.
Szakszervezete a 2012. feb-
ruár 17-i taggyûlésen, a ta-
gok teljes egyetértésével ha-
tározott a szakszervezet tu-
lajdonában levõ, Noszvaj te-
lepülés, Síkfõkút üdülõtele-
pen található üdülõházak el-
adásáról.
Ezúton, megvásárlásra kínál-
juk az iparági szakszerveze-
tek, vagy tagjaik részére az
üdülõt.
Adatok:
Cím: Síkfõkút, Gyöngyvirág
út, 99.
Telek mérete: 652 m2.

Épületek: 2 db faház 2x45
m2, 1 db melléképület (táro-
ló).
A faházak: két szoba, 4 fek-
võhely, beépített szekrények,
ágynemû, televízió, konyha
(hûtõgép, kétlapos rezsó,

mikrohullámú sütõ, fõzõedé-
nyek, étkészletek, mosoga-
tó), zuhanyzó, kézmosó, wc.
Közmû: folyóvíz, csatorna,
áram.

Az építményadó nem magán-
személy részére: 34 000 Ft/év.

Ár: 2 500 000 Ft

További információk:
Koleszár Béla elnök, e-mail:
bela.koleszar@aes.com.

Matula Sándor titkár, e-mail:
sandor.matula@aes.com.

Eladó faházak

Energia
AA
BB
CC

– Ember, maga a kakán is csomót keres!...

– Így már nem kocsmázás, gyere, kapjunk be egy kis fûtõelemet!...

– K-val, mint kisfröccs, belefér a büdzsénkbe, cicám?!...

– Ne légy már a plafonon szívem, nem hallottál még energiatakarékosságról??!...
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